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ACTA PLE NÚM. 8/05 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE 
MAIG DE 2005 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 DE MAIG DE 2005  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-cinc de maig de dos mil cinc, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
Regidors/es 
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
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Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 7/05, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 d’abril d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que a la pàgina 
3 de l’acta que se sotmet a votació, s’observa que en el paràgraf sisè, s’ha 
numerat amb un 2 el punt de donar compte dels decrets, quan havia de ser 
un 3. 
 
  
   VOTACIÓ         UNANIMITAT 

 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 En el paràgraf sisè ha de figurar:  
 
 “3.- Donar compte i, si és el cas, .......” 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 1758/05 de data 25 d’abril. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 2003, amb el número 6558/03, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que 
varen tenir lloc el dia 25 de maig anterior, va designar els membres integrants 
del Ple del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de 
Cornellà de Llobregat, posteriorment modificat per Decret 2263/2004, de 20 
de maig. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Tinent d’Alcalde de Cultura, 
Cooperació, Solidaritat, Esports i Joventut, de data 18 d’abril d’enguany, se 
sol·licita el canvi del vocal titular de l’Entitat Fundació Pau i Solidaritat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
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HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6558/03, de 26 de 
novembre, relatiu als membres del Ple del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
 

a) Deixar sense efecte el nomenament efectuat a favor del senyor José 
Maria Ginés Guerrero, com a Vocal titular de l’esmentat Consell. 
 

b) Nomenar com a Vocal titular, en la seva substitució en l’esmentat 
Consell, al senyor Toni Mora Núñez. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cooperació i 
Solidaritat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell de Cooperació i Solidaritat de Cornellà de Llobregat, i a 
les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència al canvi d’un 
representant en el Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.2.- Decret núm. 1867/05 de data  2 de maig. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de funcionària de carrera 
d’aquest Ajuntament, senyora María Fernández Silván, que ocupa una plaça 
de cuinera, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol 
La Trepa, 
 
 Atès que cap candidat/a inclòs/a en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants de Cuiner/a amb la titulació 
requerida, de les Escoles Bressols Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2004/2005, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funciones, es fa necessari recórrer a la bossa de treball de Cuiners/es,  
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 Atès que la senyora Mª Cristina Escobedo Padial té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques,  
 
 Atès que la senyora Mª Cristina Escobedo Padial, és la primera 
persona que ha manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que 
se li ha realitzat,  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 13100 de Personal laboral eventual/Escoles Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Cuiner/a a l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Mª Cristina Escobedo Padial, en qualitat de Cuinera, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora María Fernández Silván, des 
del dia 21/04/2005 i fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins la data de 
finalització del present curs escolar 2004/2005, o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Cuiner/a de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la 
Directora de l’Institut Municipal d’Educació, al de Recursos Humans i al 
Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació per 
cobrir una suplència de cuinera en l’Escola Bressol La Trepa. 
 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 1919/05 de data 4 de maig. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposa de provisió interina d'un lloc de treball d'Auxiliar Administrativa 
pel departament Salut Pública, Consum i Benestar Social, per poder atendre 
les funcions administratives que poden restar desateses com a conseqüència 
de la jubilació de la senyora Josefa Fernández Monreal, 
 
 Atès que la proposta de designació es realitza per cobrir una plaça 
vacant a la plantilla del personal funcionari i en la relació de llocs de treball,  
 
 Atès que la jubilació de la senyora Josefa Fernández Monreal, ha 
estat anticipada i no estava prevista,  
 
 Atès l’imminent concurs-oposició per proveir reglamentàriament les 
vacants d’Administratiu/va d’aquest Ajuntament,  
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
vacant per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari recórrer a 
persones que hagin treballat en el departament esmentat,  
 
 Atès que la senyora Sara Alcaide Domínguez ha estat treballant en 
l’esmentat departament en qualitat d’Auxiliar Administrativa fins el dia 3 de 
maig de 2005, i coneix les tasques que ha de dur a terme, 
 
 Atès que la senyora Sara Alcaide Domínguez  ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03413E012000, 03413E012100, 03413E015000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la plaça 
vacant deixada per la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora 
Josefa Fernández Monreal, en qualitat d’Auxiliar Administrativa, 
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la senyora Sara Alcaide 
Domínguez, en qualitat d'Auxiliar Administrativa, enquadrat en l’Escala 
d’Administració General, classificada en el grup D, amb efectes 4 de maig de 
2005 i durant un període màxim de tres mesos, fins el 4 d’agost, tal i com 
estableix la llei, i mentre romangui en aquesta situació administrativa o es 
pugui revocar la designació per qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è 
del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a la senyora Sara Alcaide Domínguez al lloc de 
treball d’Auxiliar Administratiu al departament de Salut Pública, Consum i 
Benestar Social, assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 

 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació per 
cobrir un lloc vacant per una jubilació en el Departament de Sanitat i Serveis 
Socials. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 1937/05 de data 5 de maig. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, senyor Domingo Hidalgo Martínez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Piscina Can 
Millars, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari 
recórrer a  persones que hagin treballat en les instal·lacions esmentades,  
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 Atès que el senyor Juan Pedro García Hernández té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 452B0 13100 de Personal laboral eventual / Piscines, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Subaltern a la Piscina Can Millars. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Juan Pedro García Hernánez, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
titular del lloc de treball senyor Domingo Hidalgo Hernández, des del dia 
02/05/2005 fins la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Conserge de la Piscina Can Millars, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació per 
cobrir una baixa temporal d’un subaltern a la piscina Can Millàrs. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 2.5.- Decret núm. 2004/05 de data 9 de maig. 
 
 “Vist el projecte de Pla estratègic en matèria de subvencions 
dissenyada per la Tinència d’Alcaldia d’Educació, Societat del Coneixement, 
Relacions Ciutadans i Via Publica, tenint en compte les aportacions 
realitzades pels responsables tècnics dels diferents departaments municipals 
que tenen entre les seves competències la gestió i tramitació d’aquest tipus de 
foment d’activitats, 
 
 Atès que les subvencions són un sistema de foment de determinats 
comportaments considerats d’interès general i també un procediment de 
col·laboració entre l’Administració pública i els particulars per a la gestió 
d’activitats d’aquestes característiques. 
 
 Atès que una part important de l’activitat del sector públic es 
canalitza a través de subvencions, amb l’objecte de donar resposta, amb 
mesures de  suport, a demandes socials i econòmiques de  persones i entitats 
públiques i privades, 
 
 Atès que són uns instruments per al foment d’iniciatives, projectes, 
programes i activitats que estimulen la dinamització social, cultural, medi 
ambiental, comercial i econòmica de la ciutat, i en moltes ocasions 
complementen o supleixen determinats àmbits de l’actuació municipal. 
 
 Atès que el projecte de “Pla estratègic de subvencions” confeccionat 
té com a finalitat ordenar les subvencions públiques a fi i afecte d’establir 
criteris generals en base a les necessitats existents i els recursos disponibles, 
els quals s’han de contemplar amb caràcter previ al seu naixement i al mateix 
temps millorar amb caràcter general els procediments de les diferents 
subvencions que s’atorguen per part d’aquesta Administració, 
 
 Atès que l’esmentat projecte s’ha dut a terme en base al  que 
disposa la Llei 38/2003, de 17 de novembre de 2003, General de Subvencions 
 
 Aquesta Alcaldia, fent ús de les atribucions que li confereix l’article 
21 e la Llei 7/1995, de d’abril, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.-  Aprovar el Pla estratègic en matèria de subvencions pel 
període 2005–2007, que s’adjunta a la present resolució i que forma part 
integrant de la mateixa, confeccionat a l’empara del que disposa la Llei 
38/2003, de 27 de novembre, amb la finalitat d’ordenar el conjunt de 
subvencions que atorga aquesta Administració i millorar el seu procediment. 
 
 Segon.- Comunicar el contingut de la present resolució als 
Departaments de Salut Pública - Benestar Social i Consum, Cultura – Esport –
Joventut – Cooperació Internacional i Solidaritat, Relacions Ciutadanes i 
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Societat del Coneixement, Treball, Medi Ambient, Gabinet de l’Alcaldia, 
Urbanisme, Activitats, Dona, Manteniment i Serveis, i Institut Municipal 
d’Educació. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal pel seu coneixement.” 
 
 
 Seguidament intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, 
Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que aquest Decret referència a la necessitat 
de què aquest ajuntament -com els altres ajuntaments han de fer- elabori un 
Pla estratègic de cara a ordenar des d’una visió global, tot allò que són les 
subvencions de l’Ajuntament a les entitats d’aquesta ciutat. És el que regulen 
les noves disposicions legals al voltant de la relació entre els ajuntaments i les 
entitats cíviques, esportives, socials, i totes aquelles que reben finançament 
del món local. 
 
 Hem fet una visió global, les necessitats, amb quin objectiu es 
donen aquestes subvencions, i, és això el que aplega aquest Pla estratègic.   
 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.6.- Decret núm. 2045/05 de data 11 de maig. 
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament 
administratiu durant el període del 28-04-2005 i fins el 15-05-2005, per poder 
garantir les diferents mancances que l’Organització Municipal precisarà cobrir 
durant aquest període per acumulació de tasques com a conseqüència del 
gran nombre d’expedients que s’han de tramitar i diligenciar, 
 
 Atès que es proposa la contractació de la senyora Eva Rosa Cantero 
Gómez, perquè coneix les funcions que s’han de dur a terme per la seva 
experiència en l’esmentat departament producte d’altres relacions amb aquest 
Ajuntament, 
  
 Atès que la senyora Eva Rosa Cantero Gómez va ser seleccionada 
per  prestar serveis en aquest Ajuntament, mitjançant la relació d’ordre de 
preferència per cobrar les vacants o realitzar substitucions d’empleats/des, de 
la convocatòria realitzada a l’efecte 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 121A1 13100 de Personal laboral eventual/Org. i Rec. 
Humans, 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar interinament 
un/a Administratiu/va pel Departament de Recursos Humans. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Eva Rosa 
Cantero Gómez, en qualitat  Administrativa, amb efectes del 28/04/2005 i fins 
al dia 15/05/2005, per atendre durant l’esmentat període de relació 
l’acumulació de tasques administratives que l’organització precisa atendre o 
s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Administrativa del Departament de Recursos Humans, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa als efectes adients.  
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació 
interina per cobrir la baixa d’una administrativa en el Departament de 
Recursos Humans. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.7.- Decret núm. 2267/05 de data 19 de maig. 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de cinc persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
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d’escenografia, presentada pel Departament de Cultura i així com l’informe 
emès pel Departament de Recursos Humans, 
 
 Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la Festa Major Corpus 2005, 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
03451A013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2720/1998, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de 
muntatge d’instal·lacions escenogràfiques per la Festa Major Corpus 2005. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a l’empara de l’article 15.1 a) de l’Estatut dels Treballadors, 
de les persones que a continuació es relacionen, durant el període comprès 
entre el 24 i el 31 de maig de 2005, ambdós inclosos, per la prestació de 
serveis com a muntadors d’instal·lacions escenogràfiques per la Festa Major 
Corpus 2005: 
 

Héctor Puente García 47832150-Q 
Pablo Castán Valle 47776950-Q 
Jordi Martín Muñoz 47618410-S 
Xavier Ramos Tardà 47830243-H 
Oliver Macías Perera 47619629-S 

 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 
668,50 euros, inclòs la part proporcional de pagues extres/vacances, per la 
totalitat de la prestació laboral que serà de 75 hores, realitzades d’acord amb 
les necessitats dels actes. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 
Departament de Cultura, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
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 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació per 
urgència de personal per atendre el servei determinat del muntatge 
d’instal·lacions escenogràfiques per la Festa Major Corpus 2005. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, 
ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 3.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
12/2005 del pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les sol·licituds de modificació de crèdits de l’Àrea de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, per crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria i  baixes per anul·lació de 
despeses, motivada per la pròrroga del conveni de col·laboració regulador del 
finançament de la contractació de personal destinat a l’EAIA del Baix 
Llobregat, i la creació d’una partida nova destinada a atendre les despeses 
referents a la constitució d’una Fundació Privada per a l’atenció a persones 
dependents, per un import total de 22.933,71 euros. 
 
 Atès la necessitat de suplementar la partida MMAMB/P.T.E. per ser 
l’aportació aprovada superior a la consignada inicialment, per un import de 
68.323,08 euros.   
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses, del Departament de Via Pública, motivades 
per l’adquisició de dos remolcs-plataforma per habilitar-los com a carrosses 
per a la cavalcada de la nit de reis; per la revisió de preus del contracte de 
conservació de jardins i zones verdes; la creació d’una nova partida per 
atendre les despeses d’eliminació de residus que es generen amb l’activitat de 
la brigada municipal a la via pública; i la licitació del contracte per la 
conservació, reparació millora i renovació dels elements de fontaneria de les 
dependències municipals,  per un import total de 122.741,58 euros.  
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 Vist l’escrit del Cap del Departament de Joventut, sol·licitant 
modificació de crèdits per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses, motivada 
per l’atorgament de premis per la promoció de l’art jove, així com per les 
revisions de preus dels contractes de Ludoteca i Bucs d’Assaig, per un import 
total de 3.692,09 euros. 
 
 Vista la proposta del Cap dels Departaments Tècnics de Relacions 
Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat, sol·licitant modificació de crèdit per 
crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, motivada 
per la subvenció al projecte de Cooperació Internacional de reparació de la 
fusteria i de manteniment de l’hospital “Orlando Nodarse Santana del 
municipi de Mariel de la Província de l’Havana, per un import de 41.675 
euros.  
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 12/2005 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

13.431B0.6230120 FONTANERIA GENERAL 114.192,00 19.032,00 0,00 133.224,00

13.431B0.6230121 FONTANERIA GENERAL (INC.04) 19.032,00 0,00 19.032,00 0,00

13.432D0.22735 C.P.S./CONS.JARDINS I ZONES VERDES 1.209.886,08 69.109,58 0,00 1.278.995,66

13.442B0.22613 ELIMINACIÓ RESIDUS VIA PÚBLICA 0,00 22.000,00 0,00 22.000,00

13.451D0.62306 ADQ. MAT. INVENT./CARROSSES REIS 0,00 12.600,00 0,00 12.600,00

32.315A1.22728 TREBALLS TÈCNICS/SERVEIS DOMICILIACIÓ 4.000,00 0,00 1.000,00 3.000,00

32.315P2.78012 TRANSF.CAPITAL FUND.PRIV.AT.PERS.DEP. 0,00 1.000,00 0,00 1.000,00

32.315P3.46503 C.CCAL.BAIX LLOBREGAT/EAIA 19.386,00 21.933,71 0,00 41.319,71

64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 110.660,00 0,00 41.675,00 68.985,00
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64.465A0.49104 SUBV.HOSP.ORLANDO NODARSE/A.P.P.P.H. 0,00 41.675,00 0,00 41.675,00

65.454B0.22743 C.P.S./LUDOTECA 25.000,00 745,63 0,00 25.745,63

65.454C0.48100 PREMIS ART JOVE 0,00 2.500,00 0,00 2.500,00

65.454C0.48946 SUBVENCIONS "CRE-ACCIO JOVE" 9.000,00 0,00 2.500,00 6.500,00

65.454E0.22706 C.P.S./BUCS D'ASSAIG 28.222,00 446,46 0,00 28.668,46

75.911A0.46302 M.M.A.M.B./P.T.E. (A) 1.183.200,00 68.323,08 0,00 1.251.523,08

 TOTAL DESPESES   259.365,46 64.207,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.870.00 ROM. TRESORERIA/CRÈDIT EXTRAORD. 2.952.875,30 34.600,00 0,00 2.987.475,30

71.870.01 ROM. TRESORERIA/SUPLEMENT CRÈDIT 611.616,35 160.558,46 0,00 772.174,81

 TOTAL INGRESSOS   195.158,46 0,00 
 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                                       Altes                           Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 92.301,67 1.000,00 
Cap. IV.- Transf. corrents                   134.431,79              44.175,00 
Cap. VI.- Inversions reals 31.632,00 19.032,00 
Cap. VII.- Transferències capital     . 1.000,00                 .         0,00 
 
                TOTAL 259.365,46 64.207,00 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
                                                          Altes                                 Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers               . 195.158,46 0,00 
 
 TOTAL 195.158,46 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que fonamentalment hi ha tres blocs 
de modificació de crèdits. La primera és l’aportació a la constitució de la 
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Fundació Privada per a l’atenció de les persones dependents. La segona és la 
necessitat de suplementar la partida d’aportació a la Mancomunitat, producte 
de què el nostre rati de renda ha crescut més que la previsió i, per tant, a 
l’aplicació del percentatge li manquen 68.000,- euros. També la suplementació 
d’un conjunt de partides de la Brigada que va des de l’adquisició de dues 
carrosses per a Reis fins a la suplementació per una revisió de preus dels 
contractes de manteniment de zones verdes i els elements de fontaneria que 
pugen 122.741,58 euros. 
 
 En general aquestes són les modificacions més importants. També 
hi ha una modificació de menys entitat que és la subvenció a l’Hospital 
Orlando Nodarse. El conjunt de la modificació puja a 259.365,46 euros, que es 
financen, per una part, amb baixes de 64.207,- euros, per altra part, per un 
romanent de tresoreria per crèdit extraordinari, i per últim per romanent de 
tresoreria suplement de crèdit per 195.158,46 euros. Aquests 195.158,46 
euros, més els 64.207,- euros de baixa fan 259.365,46,- euros que és el 
conjunt de la modificació que es proposa al Ple. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 4.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
4/2005 del pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, per 
transferències entre partides, crèdit extraordinari i suplement de crèdit 
finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria i baixes per anul·lació de 
despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència núm. 150/05 de data 13 de 
maig de 2005 de l’Institut Municipal d’Educació, proposant al Ple de  
l’Ajuntament l’aprovació de l’expedient de modificació de crèdits número 
4/2005, per un import de 143.145,18 euros. 
 
 Atès el que disposen els articles 177, 179 i 180 del Real Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora d’Hisendes Locals i els articles 35, 36, 37, 40, 41 i 42 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) i b) de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 4/2005 
de l’Institut Municipal d’Educació per transferència entre partides, crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit, amb càrrec al Romanent de Tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall i 
resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 

 
PARTIDA                 DESCRIPCIÓ                                       CONSIGNACIÓ               ALTES        BAIXES          CONSIGNACIÓ 
                                                                         ACTUAL                                               FINAL 
 
49.423C0.21300      CONSERV.IMMOBLES INST./E.B 10.000,00    7.000,00 0,00 17.000,00 
49.423C0.22003 MAT. TÈCNIC / ESC. BRESSOL 11.000,00 9.000,00 0,00 20.000,00 
49.423C0.22105 ALIMENTACIÓ / ESC.BRESSOL 140.000,00 20.000,00 0,00 160.000,00 
49.423F3.22706 PREST.SERV./ ACT.DINAMIT. 100.000,00 37.683,00 0,00 137.683,00 
49.423F5.48900 SUBVENCIONS PROJ.EDUCAT. 279,00 40.000,00 0,00 40.279,00 
49.423H0.48900 SUBVENCIO/ AMPAS 4.040,00 20.000,00 0,00 24.040,00 
49.423B0.62601 ADQ.INFORMÀTICA/UNED 0,00 3.000,00 0,00 3.000,00 
49.423B0.22003 MAT. TÈCNIC 2.515,00 0,00 2.300,00 215,00 
49.423B0.2200000 MAT. OFICINA / UNED 634,00 0,00 200,00 434,00 
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49.423B0.22608 DESP. DIVERSES/ UNED 362,00 0,00 100,00 262,00 
49.423D0.22717 PREST. SERVEIS/ CAN MERCADER (CR) 0,00 5.881,18 0,00 5.881,18 
49.423H0.22614 DESPESES DIVERSES/AMPAS (CR) 3.523,07 581,00 0,00 4.104,07 
49.423D0.22115 ALIMENT./CAN MERCADER (CR) 5.881,18 0,00 5.881,18 0,00 
49.423C0.63301 ADQ.MAT.INVENT./E.B (CR) 2.769,75 0,00 550,00 2.219,75 
49.423C0.21301 CONSERV.IMMOB/ E.B (CR) 1.618,01 0,00 31,00 1.587,01 

 
 TOTALS DESPESES....................     282.945,83          143.145,18      9.062,18       417.028,83  
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
PARTIDA                 DESCRIPCIÓ                                      PREVISIÓ                ALTES        BAIXES                CONSIGNACIÓ 

                                                              ACTUAL                                                      FINAL 
    

 
4987000 ROMANENT TRESORERIA 
               FINANÇAMENT CRÈDIT 
               EXTRAORDINARI   98.492,42 400,00 0,00       98.892,42 
 
4987001 ROMANENT TRESORERIA 
              FINANÇAMENT SUPLEMEN- 
              TACIÓ DE CRÈDIT 32.941,00 133.683,00 0,00     166.624,00 
    
 TOTALS INGRESSOS.................                131.433,42     134.083,00       0,00 265.516,42 
 

 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                              Altes                           Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 80.145,18 8.512,18 
Cap. IV.- Transf. corrents                   60.000,00              0,00 
Cap. VI.- Inversions reals 3.000,00 550,00 
 
                TOTAL 143.145,18 9.062,18 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

                              Altes                           Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius financers                134.083,00                          0,00 
 
                TOTAL 134.083,00 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
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una explicació del dictamen, manifestant que és un conjunt de modificacions 
de crèdits de l’IME, que són recurrents i hi ha tot un sistema de 
pressupostació que any rere any funciona d’aquesta manera i de forma 
periòdica s’han de fer modificacions de crèdits per anar ajustant la despesa a 
les necessitats de funcionament que té l’IME. L’import de les altes puja 
143.145,18 euros, on les partides més significatives són la prestació de serveis 
per 37.683,- euros, les subvencions al projecte d’educació 40.000,- euros i la 
subvenció a les AMPAS 20.000,- euros. Això es finança amb 9.062,18 euros de 
baixa, amb càrrec a la partida d’aliments de Can Mercader 5.881,18 euros, i el 
material tècnic 2.300,- euros, i la resta al romanent de tresoreria per 
finançament de crèdit extraordinari i romanent de tresoreria per finançament 
suplementació de crèdit per un total de 134.083, euros que sumats als 
9.062,18 euros fan 143.145,18 euros que és l’import de la modificació de 
crèdit que aquí es planteja. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 5.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
1/2005 del pressupost del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Certificat del Secretari Delegat del Patronat Municipal de 
Ràdio Cornellà, on es comunica que el Consell General de l’esmentat 
Organisme Autònom celebrat el dia 20 d’abril d’enguany va acordar proposar 
al Ple de l’Ajuntament l’aprovació de la modificació de crèdits número 1/2005 
per suplement de crèdit i crèdit extraordinari finançada amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria per import de 37.846,89 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes 
Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2005 del 
Patronat Municipal de Ràdio Cornellà per suplement de crèdit i crèdit 
extraordinari, finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria, que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES      

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

28.463A2.13100 PERSONAL LABORAL EVENTUAL/RÀDIO 36.725,00 10.000,00 0,00 46.725,00

28.463A2.22000 DESPESES OFICINA 1.500,00 1.000,00 0,00 2.500,00

28.463A2.22100 SUBMINISTRAMENT LLUM 3.500,00 3.000,00 0,00 6.500,00

28.463A2.22101 SUBMINISTRAMENT AIGUA 350,00 500,00 0,00 850,00

28.463A2.22109 SUBMINISTRAMENT VARIS 1.500,00 1.646,89 0,00 3.146,89

28.463A2.22110 MATERIAL TÈCNIC 3.000,00 1.000,00 0,00 4.000,00

28.463A2.22200 SUBMINISTRAMENT TELÈFON 10.000,00 5.700,00 0,00 15.700,00

28.463A2.22600 SOCIETAT GENERAL D'AUTORS 3.700,00 3.000,00 0,00 6.700,00

28.463A2.22608 COL·LABORADORS 16.897,00 1.000,00 0,00 17.897,00

28.463A2.23001 MANUTENCIÓ I DIETES 700,00 1.000,00 0,00 1.700,00
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28.463A2.62500 MOBILIARI 0,00 10.000,00 0,00 10.000,00

 TOTAL   37.846,89 0,00 

      

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

28.870.00 ROMANENT TRESORERIA/CRÈDIT EXTR. 0,00 10.000,00 0,00 10.000,00

28.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPL. CRÈDIT 0,00 27.846,89 0,00 27.846,89

 TOTAL   37.846,89 0,00 

 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                                    Altes               Baixes 
Cap. I.-   Despeses de Personal 10.000,00 0,00 
Cap. II.-  Despeses béns i serveis 17.846,89 0,00  
Cap. VI.- Inversions reals                            10.000,00 0,00 
 
                TOTAL 37.846,89 0,00 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

                                   Altes               Baixes 
Cap. VIII.- Actius financers 37.846,89 0,00 
 
 TOTAL 37.846,89 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
  
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 

 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquesta és una modificació de 
crèdit pràcticament de subministres. 
 
  El conjunt de la modificació de crèdits que es planteja per part de 
l’Institut Municipal de Ràdio Cornellà és de 37.846,89 euros, que venen 
fonamentalment derivats d’una adquisició de mobiliari; d’un increment de 
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5.700,- euros per subministrament de telèfon;  Societat General d’Autors de 
3.000,- euros; subministrament de llum 3.000,- euros; subministrament 
d’aigua 500,- euros. El conjunt fa 37.846,89 euros que es financen amb 
romanent de tresoreria. Crèdit extraordinari 10.000,- euros i romanent de 
tresoreria suplement de crèdit 27.846,89 euros, que fan un total de 37.846,89 
euros que és la modificació que es planteja.     
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que l’ha estranyat que 
en el Ple del mes passat i en aquest tampoc, no surti cap tipus de modificació 
de crèdit per pagar als pagesos que han guanyat el conflicte que tenien amb 
vosaltres. A cada persona que tenia una parcel·la a la zona Serrallo se’ls hi ha 
tingut que donar uns vuit milions de pessetes, que per 60 i escaig que són, fan 
gairebé cinc-cents milions de pessetes.  
 
 Suposo que ho teniu estudiat –ja m’ho penso- però és que no ho he 
vist en cap ni Comissió informativa ni aquí no ha sortit. ¿D’on surten uns fons 
que en principi no estaven previstos pagar, perquè quan vam aprovar el 
pressupost per aquest any, jo no vaig veure la partida.? 
 
 Novament intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
contestar al senyor Colomines i dir-li que no va estar en la Comissió i sembla 
que tampoc al Ple, ja que si no es va assabentar que en el Ple de març es va fer 
una modificació de crèdit en la que hi havia al voltant de dos milions d’euros 
per fer front justament a això, doncs sembla que ni es va assabentar del que 
va passar al Ple ni s’ha llegit les actes, per tant, tu mateix. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que és evident que això ho teníem previst des de fa 
molts anys, ja que aquestes partides estaven contemplades en el pressupost 
per poder fer front a aquestes despeses. Vam fer la modificació de crèdits i per 
això es va passar pel Ple. 
 
 Intervé novament el senyor Salvador Colominas Tutusaus, Regidor 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que pels que som especialistes 
en altres coses, però no en economia –perdona que t’ho torni a dir- què vol dir 
un crèdit extraordinari de tres-cents vint-i-cinc milions o de dos milions 
d’euros per pagar?. D’on han sortit?.  
 
 Pren novament la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que això ja es va explicar al Ple. 
 
 Acte seguit novament intervé el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes 
Galindo, per manifestar que com que l’ha sorprès tant el comentari del 
representant d’ERC-AM, en el sentit de què no s’hagués adonat de què en 
aquella modificació de crèdit hi havia precisament el finançament amb càrrec 
a romanent de tresoreria per fer front a aquests pagaments –que s’han fet ja- 
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no li he contestat a una cosa que ha deixat caure així com qui no vol la cosa, i 
és que el judici l’han guanyat els pagesos, perquè els pagesos demanaven tres 
vegades el que els hi ha reconegut el tribunal. Per tant, si això és guanyar, 
doncs jo vull perdre sempre, perquè aquest tema es va parlar molt en la 
legislatura passada i aquí ja vam dir que s’estaven demanant unes quantitats 
que eren –des del punt de vista públic- no suportables i el que ha fet, no un 
Tribunal sinó el Jurat d’Expropiació és fixar la indemnització en una tercera 
part de la que es demanava, per tant, també vull que quedi constància d’això, 
a banda de l’altre tema. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Colominas, que sí, una tercera part, però el doble del que l’Ajuntament 
va voler pagar als ciutadans de la ciutat. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, per manifestar que el 
tema ja està tancat perquè ara ja estem parlant de Ràdio Cornellà.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 6.- Aprovar la modificació de les Ordenances Fiscals núms. 23, 
24 i 26, reguladores de les Taxes per l’exercici de 2005. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de  la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació, sobre la conveniència de  modificar  les Ordenances Fiscals 
reguladores  de les Taxes que tot seguit s’indiquen, les quals  han d’entrar en 
vigor el proper dia 1 de setembre de 2005: 
 
Núm.               Taxa 
 

23 Prestació de Serveis a les Escoles Bressol. 
24 Prestació de serveis a les Escoles Municipals  d’Ensenyaments  
                    Especials. 
25 Prestació de serveis a l’Escola d’Educació Especial de Can  
                    Mercader. 

 
 Atès el que disposen els articles 15 i següents del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, relatius al procediment a seguir en 
l’aprovació d’ordenances fiscals per les Corporacions Locals,  
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
Fiscals  que a continuació s’especifiquen, de conformitat amb l’annex del 
present acord: 
 
Núm. Taxa 
 
23 Prestació de Serveis a les Escoles Bressol. 
24 Prestació de serveis a les Escoles Municipals  d’Ensenyaments  
                Especials. 
25 Prestació de serveis a l’Escola d’Educació Especial de Can  
                Mercader. 
 
 Segon.- Exposar l’acord precedent al tauler d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari de 
gran difusió de la província. 
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 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Tercer.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, l’acord adoptat 
d’aprovació provisional s’entengui com a definitiu. 
 
 Quart.- Disposar, així mateix, que l’acord definitiu, incloent el 
provisional, elevat automàticament a aquesta categoria, es publiqui en el 
Butlletí Oficial de la Província i que posteriorment entri en vigor  el dia 1 de 
setembre de 2005.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que és un conjunt de preus públics 
que fan referència, per exemple, a la campanya de teatre, de música, a les 
visites als tallers de ceràmica, serveis d’espai educatiu familiar, serveis d’espai 
nadó, campanya de teatre, entre d’altres. En definitiva el que fem és aprovar 
les tarifes per l’any que ve, donat que s’han de publicar i entrar en vigor el dia 
1 de setembre. 
 
 L’increment està al voltant del 3,2% i l’increment del cost de servei, 
en general és superior a l’increment del preu públic, i en aquest sentit el que 
hem volgut fer és continuar la política de mantenir els preus públics i els 
impostos. S’aplica un increment del 3,24% que en determinades partides que    
generen per exemple transport, l’IPC ha estat una mica més alt, però bé, és la 
referència que s’ha pres per part de l’Institut Municipal i és la que es porta 
avui aquí per a la seva aprovació.       
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que aquesta vegada ha 
estat culpa meva per no haver recollit les ordenances que el regidor m’ha 
adreçat aquest matí, però he estat fora, i, per tant, no les tinc. Hi havia mirat 
l’IPC perquè tenia entès que era un 4,5% el que s’havia pujat, però he vist que 
és menys. 
 
 Nosaltres ens abstindrem. Tenia pensat anunciar que faríem 
al·legacions. De totes formes les mirarem i si estan com s’ha dit aquí, amb 
l’abstenció passaran, però bé, l’idea era presentar al·legacions perquè entenem 
que són unes ordenances referents a uns col·lectius de persones d’aquesta 
ciutat sensibles i que tots hem de tenir cura d’elles, sobretot el col·legi de Can 
Mercader i tot aquest tema. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
  
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 7.- Aprovar provisionalment el Pla de Millora Urbana, per a la 
regulació volumètrica de la zona hotelera situada a la cruïlla entre el 
carrer Albert Einstein i l’avinguda del Maresme. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient del Pla de millora urbana, per a la regulació 
volumètrica de la zona hotelera situada a la cruïlla entre el carrer d’Albert 
Einstein i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat, de promoció 
pública. 
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 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 23 de març de 
2005, en virtut del qual s’aprovava inicialment el mencionat Pla Especial, així 
com la seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona de data 8 d’abril de 2005, en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya de data 14 d’abril de 2005 i en el diari “El Periódico de Catalunya” 
del dia 8 d’abril de 2005. 
 
 Atès que l’indicat acord ha estat exposat al públic durant el termini 
d’un mes, període que va finalitzar el dia 16 de maig de 2005, sense que 
s’hagin presentat al·legacions. 
 
 Atès el que estableix la Llei 2/2002, modificada per la Llei 10/2004, 
en els articles números: 67, regulador dels plans especials urbanístics 
derivats; 78, referent a la competència de la Comissió Territorial d'Urbanisme 
en la seva aprovació definitiva i 83, sobre la tramitació dels plans urbanístics 
derivats. 
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 17 de 
maig de 2005. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana, per a la 
regulació volumètrica de la zona hotelera situada a la cruïlla entre el carrer 
d’Albert Einstein i l’avinguda del Maresme, de Cornellà de Llobregat, de 
promoció pública 
 
 Segon.-. Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, el mencionat Pla 
Especial a efectes de la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que és la tercera vegada 
que aquest tema passa pel Ple. 
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 Fa dos plens es va fer l’aprovació d’una concessió administrativa per 
a la construcció d’un hotel davant la Fira, on estava l’antiga discoteca 
“Colors”, i el que ha presenta ara en aquest Pla Especial de Millora Urbana, és 
la volumetria de l’edifici de l’hotel i, per tant, el que portem a aprovació 
provisional  és qual serà la volumetria d’aquest hotel dins de la parcel·la i, a 
partir d’aquí, una vegada aprovat definitivament això, el concessionari 
presentarà la llicència d’obres. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 8.- Aprovar provisionalment el Pla Especial de la finca situada 
al carrer Silici número 17. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient del Pla Especial Urbanístic de la finca situada al 
carrer de Silici número 17, de Cornellà de Llobregat, promogut per l’empresa 
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Rius i Rodoreda, SL, com a propietària del solar i redactat per els arquitectes 
S. Ribas, J. Gual i X. Cavero. 
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 9 de març de 2005, 
en virtut del qual s’aprovava inicialment el mencionat Pla Especial, així com la 
seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona de data 1-4-2005, Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya de 
data 5-4-2005 i en el diari “El Periódico de Catalunya” del dia 24-3-2005. 
 
 Atès que l’indicat acord ha estat exposat al públic durant el termini 
d’un mes, període que va finalitzar el dia 6 maig de 2005, sense que s’hagin 
presentat al·legacions. 
 
 Atès el que estableix la Llei 2/2002, 14 de març d’urbanisme 
modificada per la Llei 10/2004, en els articles números: 67, regulador dels 
plans especials urbanístics; 78, referent a la competència de la Comissió 
Territorial d'Urbanisme en la seva aprovació definitiva i 83, sobre la tramitació  
del plans urbanístics derivats. 
 
    Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 10 de 
maig de 2005. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial urbanístic de la 
finca situada la carrer de Silici número 17, de Cornellà de Llobregat, promogut 
per l’empresa Rius i Rodoreda, SL, com a propietària del solar i redactat per 
els arquitectes S. Ribas, J. Gual i X. Cavero 
 
 Segon.-. Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, el mencionat Pla 
Especial a efectes de la seva aprovació definitiva, així com a l’empresa 
promotora del Pla Especial.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
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Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquest tema és la 
tercera vegada que passa pel Ple, i és aquesta fàbrica que hi ha davant del 
camp de futbol d’Almeda.  
 
 Ja vam explicar en la Comissió Informativa i també en l’anterior Ple, 
en el que va passar a aprovació que aquesta empresa va comprar la fàbrica. El 
Pla aprovat anteriorment tenia unes limitacions on comença la finca al costat 
del carrer. Fa falta fer un aparcament i, per tant, el que es canvia dintre 
d’aquest Pla Especial, és que la rampa d’entrada a l’aparcament pot estar just 
al costat del carrer per a que aquesta gent pugi aprofitar tota la parcel·la en 
subsòl. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 9.- Aprovar provisionalment el Pla Especial d’Assignació d’Usos 
d’aparcament i regulació del seu subsòl en els carrers Doctor Arús-
Gerdera, Plaça del Sol i Parròquia de Sant Ildefons. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient del Pla Especial d’assignació d’usos d’aparcament i 
regulació del seu subsòl en els emplaçaments següents: carrers del Doctor 
Arús-de la Gerdera, Plaça del Sol i Parròquia de Sant Ildefons de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 23 de març de 
2005, en virtut del qual s’aprovava inicialment el mencionat Pla Especial, així 
com la seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona de data 5 d’abril de 2005, en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya de data 12 d’abril de 2005 i en el diari “El Periódico de Catalunya” 
del dia 8 d’abril de 2005. 
 
 Atès que l’indicat acord ha estat exposat al públic durant el termini 
d’un mes, període que va finalitzar el dia 13 de maig de 2005, sense que 
s’hagin presentat al·legacions. 
 
 Atès el que estableix la Llei 2/2002, modificada per la Llei 10/2004, 
en els articles números: 67, regulador dels plans especials urbanístics 
derivats; 78, referent a la competència de la Comissió Territorial d'Urbanisme 
en la seva aprovació definitiva i 83, sobre la tramitació  del plans urbanístics 
derivats. 
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 17 de 
maig de 2005. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla especial d’assignació d’usos 
d’aparcament i regulació del seu subsòl en els emplaçaments següents:  
 

- Carrers del doctor Arús- de la Gerdera. 
- Plaça del Sol  
- Parròquia de Sant Ildefons. 
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 Segon.-. Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, el mencionat Pla 
Especial a efectes de la seva aprovació definitiva i a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquest tema és la 
tercera vegada que passa pel Ple i és el Pla Especial per poder donar la 
concessió d’aparcaments a Emducsa perquè pugui fer aquests tres 
aparcaments.  
 
 Sabeu que amb això tenim un “estira i arronsa” amb el 
Departament d’Urbanisme de la Generalitat, i sembla ser que el tema de Sant 
Ildefons es resoldrà -com vaig explicar en l’altre Ple- per considerar que no fa 
falta fer el pla, però com això no està encara aprovat i aquests pàrkings ja fa 
temps que estem parlant d’ells i corren pressa, fem l’aprovació última del Pla 
Especial per poder fer la concessió d’aquests tres solars a Emducsa.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
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Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 10.- Exposar al públic, en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament, el projecte de Modificació PGM-76, en el 
sector Suris-Fontsanta-ITV de Cornellà de Llobregat i Sant Joan Despí. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació del Pla General Metropolità de 1976 
en el sector Suris-Fontsanta-ITV, als termes municipals de Cornellà de 
Llobregat i Sant Joan Despí, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín 
Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat 
Anònima. 
  
 Vist l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
de data 18 de maig de 2005 que es transcriu literalment: 
 

“1. A l’àmbit intermunicipal de l’expedient de modificació, de superfície 
253.279 m2), s’han produït diferents planejaments, uns anul·lats 
per sentència ferma (Modificació del PMG a l’àmbit del Sector Suris 
de Cornellà de Llobregat, i Pla Especial del sector Suris); altre en la 
via contenciosa-administrativa (Projecte definitiu de traçat del 
tramvia/metro lleuger del corredor Diagonal-Baix Llobregat); un 
altre que no ha estat executat ni pot estar-ho ja que en el seu àmbit 
s’han produït actuacions que ho impedeixen (Pla Parcial industrial, 
SJN-CO-136- Ctra. BV 2001, de Sant Joan Despí-Cornellà); a més 
del nou vial (variant de la BV-2001) que no s’ajusta a les previsions 
viàries del PGM. Per tant, l’objectiu de l’expedient de Modificació és 
dotar a l’àmbit d’un planejament concensuat entre les diferents 
parts implicades: Ajuntaments de Cornellà de Llobregat i  Sant Joan 
Despí, Junta de Compensació del P1 del Sector Suris, Associació de 
propietaris dels terrenys inclosos en l’àmbit del PP ITV de Sant Joan 
Despí, autoritat del Transport Metropolità (ATM) i TranMet. Per això 
és necessari realitzar un conjunt de modificacions puntuals: ajustar 
la vialitat del sector a la realitat actual i a les previsions 
contingudes en altres planejaments; ajustar la classificació del sòl a 
la realitat actual (sòl urbà); delimitar els polígons d’actuació (7); 
establir els seus respectius sistemes d’execució; fixar els paràmetres 
urbanístics aplicables; i establir una reserva de sòl, per habitatges 
socials (105 ), de cessió a l’administració. 

 
2. L’expedient  de modificació manté l’equilibri establert a nivell de 

PGM-76 entre sistemes i zones dintre de l’àmbit, ara bé com es  
reconeix l’existència de planejaments derivats executats, consolidats 
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com a sòls urbans, amb cessions ja realitzades en la seva major 
part, es produeix una ampliació del sòls públics i una reducció dels 
sòls nets zonificats privats. La Modificació no comporta una 
transformació global dels usos previstos al planejament vigent, si no 
que afecta en menys del 50% a l’àmbit subjecte a modificació. 

 
L’expedient de Modificació del PGM-76 en el sector Suris-Fontsanta-
ITV, als termes municipals de Cornellà de Llobregat i Sant Joan 
Despí, redactat per l’arquitecte J.Antonio Marin, d’acord al PGM-76, 
a la Llei 2/2002, de 14 de març d’Urbanisme i al Reglament Parcial 
de la Llei, té el grau de concreció suficient per procedir a la seva 
exposició pública per tal de garantí la participació ciutadana, en 
compliment de l’article 8 de la Llei 2/2002, i tal com estableix 
l’article 125 del Reglament de Planejament urbanístic. En 
compliment de l’article 83.7 de la Llei d’Urbanisme, s’ha de concedir 
audiència als ajuntaments limítrofes (Prat de Llobregat, Hospitalet 
de Llobregat, Sant Boi de Llobregat i Esplugues de Llobregat. Ara 
bé, per tractar-se d’un planejament supramunicipal, la tramitació 
correspon als dos ajuntaments (Cornellà de Llobregat i Sant Joan 
Despí), tal i com estableix l’article 75.9 de la Llei 2/2002, de 14 de 
març, d’urbanisme, en correlació a l’article 79, en el seu redactat 
vigent, de la citada Llei” 

  
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana. 
 
 Atès el que disposa l’article 75.9 de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
sobre la formulació de figures de planejament urbanístic derivat de caràcter 
plurimunicipal i l’article 83.7 referent al tràmit d’informació pública dels plans 
d’ordenació urbanística, als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el 
municipi que és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
  
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data 19 de 
maig de 2005. 
 
       Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
  El President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
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     ACORDS  
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament esmentat en la part expositiva, el projecte de 
modificació del Pla General Metropolità de 1976 en el sector Suris-Fontsanta-
ITV, als termes municipals de Cornellà de Llobregat i Sant Joan Despí, 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la província per un 
període de trenta dies, als efectes de què durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a EMDUCSA i a  l’Ajuntament de 
Sant Joan Despí pel seu coneixement i efectes, i els Ajuntament del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, i Esplugues de 
Llobregat, com ajuntaments limítrofs .” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquí comencem tot el 
procediment i ha de tornar dues vegades més al Ple. 
 
 Aquest és un tema que ve de lluny. Nosaltres vam aprovar tot el Pla 
de Suris, deixant el tema d’una zona verda que estava en el terme municipal 
de Sant Joan Despí, i que consideràvem que no feia falta fer un Pla conjunt 
entre els dos ajuntaments. L’ajuntament de Sant Joan Despí va impugnar el 
Pla, i després ells van fer el tema de les cotxeres en Sant Joan Despí, quan 
nosaltres consideràvem que no tocava i també es va impugnar, i al final ens 
hem posat d’acord i hem fet un Pla conjunt com diu la llei. 
 
 Aquest Pla el que contempla és resoldre el tema dels 77.000 metres 
quadrats que s’han d’expropiar, dels quals quaranta i escaig  són zones verdes 
i vint-i-un o vint-i-dos mil és zona d’equipaments, que és la franja que hi ha 
col·locada anant cap a Sant Joan Despí, la variant a mà esquerra, que són 
aquests 77.000 metres quadrats que s’han d’expropiar dels quals, la gent del 
Trambaix pagarà aproximadament uns vint-i-quatre o vint-i-cinc metres 
quadrats, i la resta s’ha de dividir entre els propietaris nous. Per això, 
nosaltres el que fem en aquest Pla és consolidar els sòls que tenim actualment 
amb els habitatges que tenim en el Pla de Suris.  
 
 En el tema de Soler i Cortada posem 1.500 metres quadrats més 
d’edificabilitat per resoldre els problemes que tenim amb la gent de Soler i 
Cortada, -que una vegada parlat amb ells estan d’acord- i es creen a la zona 
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de Sant Joan Despí 33.000 metres quadrats de sostre que han d’ajudar a 
pagar l’expropiació dels equipaments i de les zones verdes. I en el terme 
municipal de Cornellà es creen 9.000 metres quadrats més de sostre lliure i, a 
més a més, 10.000 metres quadrats més d’habitatge protegit en la zona de 
Cornellà. 
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que en aquest punt 
ens abstenim perquè no acabem de veure clar tot el tema, i  com que hem de 
parlar del Pla d’habitatge i com que les coses són reincidents i tornen a passar 
pel Ple, doncs en el cas que haguéssim de canviar el vot ho faríem, però en 
aquest punt, ara per ara, no tenim prou criteris per tal de fer un vot favorable 
i, per tant, ens abstenim. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
estan d’acord en tot el que s’ha exposat, però hi ha un tema que és el carrer 
Soler i Cortada, i sabem que hi ha problemes en aquell lloc. Per tant, de 
moment, ens abstindrem perquè vull tenir converses amb els veïns, ja que sé 
que hi ha malestar per moltes coses, per això vull arribar al fons i prendre un 
posicionament, o sigui que, nosaltres de moment entenem que tota la resta del 
Pla és favorable per a aquella zona i estem d’acord, però no així en el tema de 
les persones ja que hi ha algunes que tenen unes casetes que no tenen ni 
hipoteca ni tenen res, i estan vivint bé, i de cop es veuran ficats en despeses 
que no són ells qui les provoquen. Ja he dit que hem tingut una primera 
conversa amb ells, però bé, no és del tot cert que estiguin tots d’acord, hi ha 
un bon nombre d’ells que no ho estan i, per tant, nosaltres de moment ens 
abstindrem.  
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que vol recordar que es va anar als Tribunals i, per 
tant, uns van tenir raó i d’altres no, i nosaltres podríem aplicar literalment el 
que voldríem sobre aquesta circumstància i dintre del Pla es busca una 
solució per evitar mals majors. Vull dir que la nostra actitud és una actitud 
positiva i constructiva en aquest sentit. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 11.- Aprovació inicial del Reglament per a l’ús de la llengua 
catalana de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “L’aprovació de la Constitució espanyola l’any 1978, amb el 
reconeixement de la personalitat dels pobles que integren l’Estat espanyol i de 
les diferents modalitats lingüístiques que, a més de ser considerades 
patrimoni cultural objecte de respecte i de protecció especial, són reconegudes 
com a llengües oficials en les respectives comunitats autònomes juntament 
amb el castellà, que ho és a tot l’Estat espanyol, obrí el camí cap a la 
normalització lingüística de la llengua catalana. 
 
  El 1979, amb l’aprovació de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, es 
referma aquesta via i s’hi aprofundeix: el català és la llengua pròpia de 
Catalunya i, alhora, n’és la llengua oficial. El castellà també n’és llengua 
oficial per tal com ho és a tot l’Estat espanyol. 
 
 El 1983, la Generalitat de Catalunya, en compliment del mandat 
estatutari que li encomanava la promoció i la garantia de l’ús normal i oficial 
d’ambdós idiomes, aprova la Llei de normalització lingüística a Catalunya. El 
reconeixement del català com a llengua pròpia de Catalunya i, per tant, de 
l’Administració local, i la validesa oficial del seu ús en les actuacions 
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administratives són principis regulats per aquesta llei i pel Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 
 El 1998, la regulació de l’ús de la llengua catalana i d’altres 
llengües a l’Administració local va emmarcar-se dins del desplegament de la 
Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística, que estableix que el català, 
com a llengua pròpia de Catalunya, ho és també de l’Administració local, i que 
qualsevol ciutadà o ciutadana té dret a relacionar-se amb l’Administració en la 
llengua oficial que escollirà i a ser atès o atesa en la llengua escollida si així es 
manifesta en cada cas. 
 
  Paral·lelament al reconeixement del català com a llengua pròpia de 
Catalunya, el primer Ajuntament democràtic de Cornellà de Llobregat l’any 
1979 iniciava ja diverses actuacions per a la defensa i la promoció de la 
llengua catalana, que tenen continuïtat l’any 1982, amb l’adhesió corporativa 
a la "Campanya per a la normalització de la llengua" promoguda per la 
Generalitat de Catalunya, fins que el Ple Municipal, amb data 2 de desembre 
de 1985, va aprovar per unanimitat la primera Ordenança Municipal sobre 
Normalització Lingüística. 
 
  En aquests moments, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, vol 
donar continuïtat a les iniciatives dutes a terme en aquesta matèria i adaptar 
l’Ordenança municipal a la Llei 1/1998, de 7 de gener, de Política Lingüística, 
a efectes que la utilització de la llengua catalana per part d’aquest Ajuntament 
i dels Organismes que en depenen es regeixi pels seus criteris. 
 
 Atès  que en conformitat amb el que preveu l’article 4 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en 
concordança amb el que disposa l’article 9.3 de la Llei 1/1998, de 7 de gener, 
de Política Lingüística, aquest Ajuntament, en ús de la seva potestat 
reglamentària, i en l’àmbit de les seves competències, pot regular l’ús de la 
llengua catalana per part del propi Ajuntament i de les Institucions i 
Empreses que en depenen. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, a proposta del Regidor Delegat de 
Normalització Lingüística, i en conformitat amb el que disposen els articles 49 
i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, 
en concordança amb l'article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i 
de Règim Local de Catalunya, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament per a l’ús de la llengua 
catalana de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a annex a 
aquest acord. 
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 Segon.- Sotmetre l'esmentat Reglament a informació pública i 
audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació o suggeriment, s'entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament l'esmentat Reglament, és trametrà 
còpia íntegra i fefaent d'aquest a l'Administració de l'Estat i a la Generalitat de 
Catalunya i es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts 15 dies a partir de la seva 
total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà l'esmentat Edicte en el Butlletí d'Informació 
Municipal "Cornellà Informa", en el Taulell d'Anuncis de la Corporació i en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en els que es farà referència del 
Butlletí Oficial de la Província en el que s'hagi publicat íntegrament el seu 
text.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor de Normalització Lingüística, del Grup 
Municipal de CiU,  senyor Francesc Molina Núñez, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que tenint en compte que estem en l’any de la lectura i del 
llibre, m’agradaria -per situar la importància de la qüestió de la llengua- fer 
una breu lectura d’un escrit d’Enric Prat de la Riba que feia referència al tema 
de la llengua. Ell deia: “La llengua és també un producte natural, no el 
resultat d’una convenció o de l’artifici de l’home”, i afegeix unes declaracions 
de Herder: “Una llengua és un tot orgànic que viu, es desenrotlla i mor com un 
ésser vivent, la llengua d’un poble és per dir-ho així, l’ànima mateixa d’aquest 
poble, feta visible i tangible”, i Prat de la Riba continua dient: “Per conèixer un 
poble s’ha de posseir la seva llengua. Per apreciar la seva literatura s’ha de 
conèixer la llengua en què està escrita. Cada nació pensa com parla i parla 
com pensa.” 
 
 Això ens situa –com deia abans- en la importància de la llengua per 
a tots els pobles. Concretament en l’aspecte del català ha tingut una 
trajectòria històrica que caldria recordar de forma breu, com és el fet que 
justament entre l’any 2004 i 2005 s’està celebrant els 800 anys de les 
Homilies d’Organyà, vol dir, la trobada dels primers escrits en català, la qual 
cosa ens porta a que són vuit segles d’existència com  llengua escrita. 
 
 El segle passat, -concretament a l’època de la república- es va fer el 
primer reconeixement legal del català com a llengua en l’Estatut d’Autonomia, 
després d’una sèrie d’anys en què no va estar possible perquè va perdre 
aquesta situació de legalitat. L’any 1979 es va tornar a recuperar amb 
l’Estatut, i a partir d’aquí, s’ha iniciat un procés de normalització lingüística al 
nostre territori, a Catalunya. Aquest procés es va iniciar l’any 1983, amb la 
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primera Llei de política lingüística que va donar les pautes per fer que la 
llengua tingués una normalitat en el seu ús, tant en l’àmbit social com en 
l’àmbit de totes les administracions.  
 
 Concretament l’Ajuntament de Cornellà acollint-se a aquesta llei 
l’any 1985, justament el mes de desembre -crec recordar el dia 2- va aprovar 
la primera Ordenança de Normalització Lingüística que ha tingut vigència 
durant 20 anys i que ha permès fer tota una feina durant aquest període de 
temps, per facilitar i fomentar la normalització de la llengua. L’any 1998 es va 
aprovar la segona Llei de Política Lingüística que va afegir una sèrie de 
modificacions, i a partir d’aquí, ens plantegem arribar a la situació d’aquest 
Reglament que esperem sigui aprovat amb el suport de tots els grups en el Ple 
d’avui. 
 
 Cal reconèixer que en aquests 20 anys des de l’aprovació de 
l’Ordenança de Normalització Lingüística, l’Ajuntament de Cornellà ha fet una 
tasca important en implantar aquesta normalització i en facilitar-la. Hem de 
partir de la realitat social de Cornellà, de la realitat lingüística que ens porta 
que és un procés lent, que es va consolidant i que requereix –potser- un nou 
abocament per part de la institució per acabar de tancar el cercle de la 
normalització lingüística, però dins d’aquesta voluntat d’aconseguir aquesta 
normalització, voldria recordar que l’any 1981 van començar els primers 
cursos de català a Cornellà, aquest any vinent farà 25 anys, és a dir, que ja fa 
25 anys es va iniciar un procés important des de la institució local per 
fomentar aquesta normalització de la llengua, no només des de la basant 
administrativa o institucional sinó també pública de carrer. 
 
 Aquella ordenança que es va publicar en el seu moment, va facilitar 
que s’iniciés un procés de normalització en la rotulació municipal, en el tema 
de la documentació, en tot el procés administratiu de l’Ajuntament, però que 
també ha influït en altres àmbits, com ha estat l’àmbit de les publicacions, 
com ha estat, per exemple l’últim record pròxim que tinc, els premis Ciutat de 
Cornellà que aquest any, també immers en l’any del llibre i la lectura ha fet un 
recorregut per la lectura, en el que la lectura catalana minoritària en l’àmbit 
del món, en l’àmbit universal, ha tingut una representació prou important, la 
qual cosa vol dir que és una mostra més del que dèiem de què allò que va 
començar fa 20 anys, amb l’Ordenança de Normalització Lingüística, s’ha 
respectat, s’ha conscienciat i s’ha anat treballant dins de la situació política, 
lingüística i social de Cornellà. 
 
 L’any passat es va crear la regidoria de Normalització Lingüística 
per acabar de donar aquest impuls que havia de tancar tot el cercle i 
justament en el Ple del dia 30 de juny, es va aprovar presentar un reglament 
d’ús lingüístic, que és el que avui portem al Ple. Aquest Reglament té com a 
finalitat –com deia abans- tancar aquest procés de normalització lingüística en 
l’àmbit institucional i en l’àmbit social, continuació d’aquella ordenança i s’ha 
de dir que el reglament d’ús lingüístic que ha anat aprovant les diferents 
institucions d’àmbit local o d’àmbit comarcal van néixer en el seu moment 
fruit del consens per part de la Generalitat a través del Consorci per a la 
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Normalització Lingüística, de la Federació de Municipis de Catalunya i de 
l’Associació Catalana de Municipis. A partir d’aquí va néixer un document 
base que ha estat utilitzat en la majoria d’institucions locals i comarcals per 
regular la seva situació en el foment de la normalització lingüística. 
 
 Aquest document que presentem avui aquí, que ja ha estat 
prèviament presentat a tots els grups municipals que han treballat en la seva 
elaboració definitiva, recull en un total d’onze capítols i vint-i-nou articles 
diferents línies d’actuació. La majoria són coses que d’alguna forma estaven 
recollides en l’ordenança municipal i crec que no cal entrar en detall perquè -
com deia- els diferents grups tenen el reglament i han participat en el seu 
treball i, per tant, ho coneixen. Però crec que un dels aspectes importants és el 
capítol 10  on es parla del compliment i seguiment del reglament, perquè 
permetrà la creació d’una comissió interdepartamental i una comissió tècnica 
que farà un seguiment de l’aplicació del reglament, la qual  cosa ens permetrà 
a tots plegats treballar per aconseguir que la fita que es proposa, aquest 
tancament del cercle que es va iniciar l’any 1985 amb l’Ordenança de 
Normalització Lingüística, puguem acabar-ho. 
 
 Dit això, no entro en el detall estricte perquè tots els grups ho 
tenen. El que sí voldria és, per una banda, donar gràcies al suport i la 
confiança mostrada i donada clarament per l’Alcalde en aquesta iniciativa des 
del primer moment i igualment als diferents grups municipals, perquè ho hem 
treballat no exclusivament des de la regidoria, sinó  a proposta de la regidoria 
en el conjunt de grups municipals i crec que hem arribat a un document que 
pot ser assumit, respectat i aprovat per tothom. En principi, només volia dir 
això i donar les gràcies a tothom i, això sí, demanar el suport per a aquest 
Reglament. 
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que inicialment en el 
moment que es va parlar de reglamentar l’ús de la llengua catalana, modificar-
la i posar-la al corrent amb la normativa de l’any 1998, enteníem que era el 
que s’havia de fer i creiem que el nostre reglament d’ús s’havia quedat obsolet 
perquè venia des de l’any 1985. Hi ha termes positius en el Reglament que 
avui volem aprovar, que creiem que és important, el tema dels llocs de treball 
que hauran d’estar tipificats, el nivell de català requerit, així com donar 
recursos des de formació per tal que els treballadors/es de l’Ajuntament 
puguin assolir el nivell tipificat en els terminis que s’estableixin. Esperem 
doncs que tota la informació que a partir d’ara enviïn als càrrecs electes, els 
departaments i qualsevol organisme, sigui correcte en els termes lingüístics, 
tot i que se’ns va comentar que això ja s’estava fent fins ara. En tot cas, 
entenem que això és un rellançament i que vetllarem perquè això es compleixi. 
 
 El fet d’introduir el tema de la Comissió de Seguiment, en aquest 
punt nosaltres vam voler introduir que això tingués una data, per tal que no 
fos que aprovem un reglament i després no hi ha un manteniment d’aquest 
Reglament, per tant, la Comissió de Seguiment podrà demanar les 
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informacions i fer les reunions que siguin necessàries en el moment en què 
sorgeixin, com a mínim un cop a l’any que és amb el que vam quedar. 
 
 Tot i això, un cop llegim el reglament definitiu, ens adonem que hi 
ha articles que l’any 1985 quedava clar quina era la llengua d’ús que 
utilitzaria l’Ajuntament i ara ens trobem que hem tingut que introduir una 
paraula per tal que el Partit Popular, des de la primera reunió va vetllar 
perquè no s’aprovés un reglament d’ús de la llengua catalana, sinó un 
reglament de defensa del castellà. En tot cas, crec que és obvi -i no entrarem 
en cap concreció més sobre el tema- que si hi ha una llengua en inferioritat de 
condicions arreu dels països catalans, és el català i no el castellà. Per tant, 
volem deixar palès la nostra sorpresa per la intervenció del Partit Popular, 
perquè l’any 1985 partíem d’un consens on aprovàvem una normativa i a tots 
semblava clar que vèiem quina era la llengua que tenia problemes o que 
s’havia de cuidar. Tot i això votarem a favor del Reglament, -no serà pas per 
nosaltres- però veure que després de 20 anys hi ha articles que hem 
d’introduir la paraula “normalment”, crec que és molt fort, vull dir, 20 anys 
després tenim articles amb la introducció “normalment” quan la llengua 
vehicular era el català. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que té 
poc a dir després de l’extens pròleg literari del senyor Francesc Molina, però sí 
haig de dir vàries coses. El Partit Popular s’ha limitat a fer algunes 
observacions al principi quan se’ns va donar el primer esborrany, i haig de dir 
que el primer esborrany que se’ns va donar als Grups era còpia exacta del 
Reglament d’ús de l’idioma català en l’Ajuntament de Sabadell i que aquest 
Reglament havia sigut motiu d’un contenciós administratiu davant el Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, secció 5ª. per una plataforma de 
ciutadans/es anomenat “Convivencia Cívica”. Hi ha una sentència i, com la 
representant d’ERC ha de saber, quan hi ha una sentència crea 
jurisprudència i, per tant, és contrari a llei. 
 
 L’únic que vaig fer observar és que estàvem vulnerant la Llei, que hi 
havia una sentència sobre aquest tema, i per tant, espero que s’hagi adaptat 
totalment. Solament hem demanat que s’adaptés a la sentència, no hem 
demanat res més. 
 
 Vull llegir-li a la representant d’ERC-AM, -que sembla que per a ells 
no compten les lleis ni altres coses, vistos els últims esdeveniments que hem 
tingut aquests dies- en la que es diu que: “ha reconegut el tribunal el dret de 
l’actora que es va basar en les següents consideracions jurídiques, el règim de 
cooficialitat lingüística aprovat en bloc vincula a totes les corporacions locals 
de Catalunya -en aquest cas a l’Ajuntament de Sabadell- i que s’emparava en 
la normativa nul·la de ple dret de l’article 5”, o sigui, hi ha un munt d’articles 
nuls en el primer esborrany, de ple dret, nuls, els ha anul·lat el senyor jutge, 
per tant, d’alguna manera s’havia d’adaptar. Jo els tinc aquí tots assenyalats i 
haig de dir que l’article 3 apartats 1, 2, 3 havien estat eliminats totalment, 
havien estat nuls en referència als rètols indicatius d’oficines i despatxos en el 
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que quedava el castellà clarament en desavantatge -encara que ella diu que 
no-. L’article 5, apartat 1, els articles 10, 13, 18 i 27 vulneraven el principal 
dret dels ciutadans/es que és la Constitució.  És clar que hi ha persones que 
no l’accepten o l’acaten per imperatiu legal. Per tant, nosaltres estem contents 
i agraïts que s’hagi complert la Llei, no demanem res més. La veritat és que 
crec que si un representant públic vulnera la Llei no mereix estar assegut o 
representant als ciutadans. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que vol felicitar-nos 
perquè hem arribat a un acord, perquè vam arribar a l’acord d’aplicar les 
coses que aportaven des del Partit Popular en això al que feia referència ara la 
representant del Partit Popular i afegir que l’ús del català es faria sempre 
“normalment”.  
 
 Voldria també recordar algunes coses. La Constitució Espanyola diu 
que la llengua oficial de l’Estat espanyol és el castellà, però que la llengua 
oficial en cada comunitat autònoma és la llengua pròpia de cada comunitat 
autònoma, per tant, el castellà i el català a Catalunya, són totes dues, llengües 
oficials, i hem de preservar el dret tant d’una com d’altra, i crec que, a més, ja 
ho hem fet suficientment afegint això de “normalment” davant de l’ús del 
català i que també estem preservant el dret de les persones usuàries que 
vulguin parlar en castellà o que se’ls atengui en castellà o que s’adrecin a la 
pròpia administració en castellà. Però voldria recordar que els càrrecs electes i 
tota la vida interna de l’Ajuntament hauria de ser més que “normalment” o, 
com a mínim, “normalment” hauria de ser en català, i això encara estem lluny 
de poder-ho fer. Encara nosaltres, tot i que per escrit tenim tots els 
comunicats en català, és ben cert també que en les nostres relacions -
possiblement perquè la major part dels càrrecs electes que tenim en aquest 
ajuntament són de procedència de llengua materna diferent a la catalana- ens 
costa una mica expressar-nos en català, però hauríem de fer un esforç i 
aplicar-nos el que acabem d’aprovar i el que diu el reglament, preservar els 
drets de tothom, però també reconeixent que tenim unes obligacions, uns 
drets i uns deures també, com a càrrecs electes que som. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que el que 
s’ha de fer en aquest Ple -ja que sembla ser que ho aprovem per unanimitat- 
és felicitar-nos de què entre tots s’ha pogut arribar a un consens perquè, de 
fet, crec que tots hem fet quan hem discutit aquest Reglament concessions els 
uns als altres. Per tant, crec que el que hem de fer és simplement felicitar-nos, 
i tampoc fer masses històries de coses que normalment tampoc tenen 
importància, ho tenen a nivell de mantenir “el huevo pero no el fuero”, perquè 
si del que estem tractant és de donar-li normalitat al català, doncs ja és 
normal que l’utilitzem “normalment”, i d’això alguns fan una mica massa dient 
que és una vergonya que tinguem que posar la paraula “normalment”, és 
possible, que els altres diguin que és una vergonya que no es vulgui posar, 
doncs també és possible. Nosaltres com intentem estar al punt mig que és la 
“normalitat” de l’ús de la llengua, la veritat és que no donem importància, ni al 
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que diu en aquest tema ERC-AM ni  al que diu el PP. Crec que el que s’ha de 
preservar és la “normalitat” de l’ús del català i creiem que en aquest 
Reglament preservem la “normalitat” de l’ús del català i el que fem també és 
incitar a que tothom faci ús d’aquesta llengua que és la llengua del nostre 
Ajuntament i de la nostra Comunitat Autònoma. Per tant, crec que en aquest 
tema -que ja s’ha arribat a un consens- la discussió ja s’ha fet, doncs felicitar-
nos de què realment puguem aprovar aquest Reglament d’una forma unànime, 
passar pàgina i realment utilitzar “normalment” el català en l’Ajuntament. 
 
 
 Novament pren la paraula el Regidor de Normalització Lingüística, 
de Grup Municipal de CiU,  senyor Francesc Molina Núñez, per manifestar que 
aquí som cinc Grups polítics que tenim punts en comú i punts diferents en la 
visió de la realitat social, en diferents àmbits i aspectes des de lo social a lo 
lingüístic, però crec que hem estat capaços d’arribar a aquell punt en què hem 
prescindit de la càrrega ideològica d’allò que defenses, pensant que era 
important dotar-nos d’una eina útil per aconseguir això que -com deia ara el 
Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio 
Martínez-, hauria de ser “normal”.  
 
 Per a la història d’aquest País han anat les coses d’una forma 
determinada, i malgrat que -com deia abans- fa 800 anys que hi ha escrits en 
català, doncs no ha estat una llengua plenament normalitzada. Hem arribat a 
un moment en què les circumstàncies socials i polítiques permeten acabar de 
tancar aquest cercle, és una voluntat que crec que ha de ser de tots, i, per 
tant, abans he donat, les gràcies, i ho torno a dir, que agraeixo molt el fet de 
superar -en aquest cas no jo com a persona, sinó en representació del govern 
municipal- aquestes limitacions ideològiques que de vegades et poden situar 
en un punt en què per un motiu o per un altre, et col·loca cap a un lloc o cap 
a un altre diferent. 
 
 També voldria fer un aclariment sobre el tema de la sentència. 
Nosaltres quan vam veure que hi havia aquesta sentència sobre un recurs en 
el Reglament d’ús lingüístic de l’Ajuntament de Sabadell l’any 2000, que era 
similar a la nostra proposta perquè -com he dit abans- el document base que 
va néixer l’any 1992 o 1993, que després es va veure adaptat a la llei del 1998 
era un document base en aquestes condicions que són el mateix que hem fet 
servir en les diferents institucions locals, ajuntaments i les administracions de 
caire comarcal. Per tant, havia de ser igual, però també és cert que l’any 
passat va haver-hi sentència sobre aquell recurs i aquesta sentència el que 
deia a “grosso modo” és que s’havia de recollir aquest terme o un altre similar 
del “normalment”. Hi ha ajuntaments que han recollit altres termes per 
adaptar-lo però el més important de tot és que som nosaltres qui li hem de 
donar importància o no en el seu ús amb aquesta diferenciació, en el respecte 
que deia abans la Presidenta del  Grup d’Iniciativa per Catalunya, en aquest 
respecte, però depèn de nosaltres. I crec que la voluntat que tenim tots els 
polítics que hi som en aquesta sala i penso que tot el personal de l’Ajuntament 
és precisament treballar en aquesta línia, més per convenciment que no pas 
per imposició, perquè el convenciment és el que reforça finalment que allò que 
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aconsegueixes sigui sòlid i, a més a més, sigui defensat, i és el que nosaltres 
volem, que aquesta normalització sigui defensada per tots i cadascun dels que 
estem en aquesta sala de plens i de totes les persones que tenen 
responsabilitat directa o indirecta en aquesta que és la casa de tots i que és 
l’Ajuntament. 
 
 Pren novament la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per fer dues puntualitzacions. La 
primera, dir que aquesta regidora -i crec que també els altres dos regidors del 
Partit Popular- tenen la ferma voluntat d’anar normalment adaptant-nos a l’ús 
del català, senyora Romero, perquè recordi que viu en una ciutat on el 60% o 
70% dels ciutadans/es que ens van votar són castellà parlant, no tenen cap 
conflicte amb el català, només existeix en les ments dels polítics que estan 
asseguts aquí i en algun altres que estan per fora. La gent del poble no té cap 
conflicte, viu normalment –que és una paraula que m’encanta i cada dia més. 
Per tant, ens adaptarem normalment a l’ús diari del català però sense 
exigències, perquè encara que som d’aquella generació passiva, no acceptem 
imposicions de ningú, i Catalunya va viure per desgràcia una imposició que la 
hauria de recordar per no caure ells en la mateixa. Per tant, nosaltres, en 
representació de les persones que ens voten, no acceptem imposicions, ho 
anirem fent, agafem aqueix compromís, però ho farem normalment i no 
acceptarem cap crítica de ningú. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que espera que un dia arribi una notícia que digui que 
aquest Reglament es deroga, perquè aleshores suposo que l’ús social no anirà 
en detriment de cap tipus de llengua. Crec que el debat d’avui, el que estem 
aprovant representa molt bé allò que és la nostra ciutat i crec que això no s’ha 
d’interpretar com una obligació sinó, sobretot, s’ha d’interpretar per reforçar 
l’ús social d’una llengua que fa molts anys que ja s’utilitza, tant a 
l’administració local com en la nostra ciutat. I en aquest sentit el que fem és 
una actualització del Reglament i es fa una actualització perquè, com sempre, 
quan passen 25 anys hi ha coses que s’han de tornar a recordar, a actualitzar 
o a innovar, i no es fa en detriment de l’altre idioma sinó que es fa per  
reforçar el que creiem tots que és important, que és l’ús social del català. 
 
 També hi ha una altra cosa i és que un reglament ha de tenir 
sempre present la seva seguretat jurídica, perquè si no després has de tornar 
a fer pas enrere perquè has comès un error jurídic –que no pas polític-. 
Aleshores també semblaria una mica estrany que les persones que estan aquí 
no tinguéssim present aquesta situació. 
 
 Els Grups han fet una bona feina, independentment de les 
intervencions que s’han produït al Ple, crec que ens dotem d’un bon 
instrument i t’asseguro Pilar que el regidor ràpidament posarà en marxa la 
Comissió de Seguiment perquè d’això es tracta. I esperem no sé si serà 
possible, si no és possible en aquest catàleg de llocs de treball perquè ho 
volem portar al mes de juny, si no és possible al proper, s’ubicarà el nivell de 
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català que es necessita per complir els continguts dels llocs de treball per part 
de les persones que els ocupen.  
 
 Per tant, jo diria que fem això d’una forma positiva, treballem tots 
per a l’ús social de la llengua catalana i dir també que no cal que ens 
obliguem, l’important és que sempre ens puguem entendre sigui en castellà o 
català, si ens entenem estic convençut que construirem.     
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 

 12.- Donar suport a la Commemoració Internacional per a gais, 
lesbianes i transsexuals el 28 de juny. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El dia 28 de juny es commemora a tot el món els fets esdevinguts a 
Nova York als anys 60. La proximitat de l’holocaust nazi, la repressió i la 
persecució històrica de les persones homosexuals, troba en aquesta data, un 
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ressorgiment de visibilitat i de consciència social. A l’inici dels anys 70 el 
conjunt del moviment reprèn força i impulsa reformes i recerca de tota mena 
en l’escenari social, científic i en les polítiques dels governs. 
 
 El model social que lluita pel respecte a la diversitat i per la cohesió 
social, encara no té del tot assolida la normalització del fet homosexual i 
transsexual. Cal passar de la tolerància al respecte i a la inclusió. Hem de fer 
inclusió del dret humà a expressar sentiments i desigs cap a persones del 
mateix sexe o gènere i hem de reconèixer la diversitat de models familiars. 
 
 Sense el treball, sovint poc reconegut, del moviment homosexual i 
transsexual no hauria estat possible un veritable desenvolupament 
democràtic. Aquest moviment ha fet possible que es vegin reconeguts drets 
ciutadans comuns que fins fa molt poc eren sistemàticament negats. Les 
grans ciutats, varen ser les primeres en posar l’exemple per a la consecució 
d’un primer reconeixement formal. El Parlament de Catalunya ha anat fent un 
seguit de pronunciaments i ara, dins el sí del govern, s’ha iniciat un treball 
específic sobre l’homosexualitat i la transsexualitat. 
 
 L’escenari mundial continua sent però més decebedor. L’assassinat, 
la tortura i el menyspreu envers gais, lesbianes i transsexuals, continuen sent 
quotidians en els anomenats països del Tercer Món i en les cultures amb més 
trets d’homòfobia. Catalunya és un país obert al món i hauria de ser sensible i 
donar el suport que estigui a les seves mans als ciutadans i ciutadanes 
d’aquests països. Inicialment però, també haurem de plantejar-nos com 
abordem la diversitat cultural producte del flux migratori. Les cultures 
d’oberta oposició a l’homosexualitat i a la transsexualitat han d’acceptar els 
criteris de respecte als quals, la nostra societat no pot renunciar. Aquest és un 
repte important. 
 
 La ciutat, la vila, la comunitat, haurien de continuar sent una de 
les primeres plataformes de cohesió i d’inclusió. El dia a dia, les amistats, la 
família, l’escola, el lleure, el barri són el nostre marc de socialització més 
important. D’aquesta transcendència neix aquesta primera declaració. Una 
declaració que pretén sensibilitzar, apropar i suggerir. Tot, en un intent 
d’aïllar l’hostilitat i restablir el que mai no hauria d’haver estat exclòs; la 
dignitat de tots els sentiments humans.  
 
 Els Ajuntaments de Catalunya tenim aquesta transcendent 
possibilitat; esmentar i reconèixer públicament al conjunt de la ciutadania en 
aquesta data simbòlica. Gais, lesbianes i transsexuals són també ciutadans i 
ciutadanes de ple dret i cal fer-ho palès. Atès que, moltes vegades ha estat una 
ciutadania ignorada i exclosa.  
 
 Ara, des dels Ajuntaments de Catalunya, cal un gest unànime de 
visibilitat. Aquest gest permetrà iniciar una conciliació a d’altres nivells també 
importants en el desenvolupament dels drets com a persones i com a 
col·lectius. Manifestar el suport a la commemoració del 28 de juny és també 
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renovar el nostre reconeixement al dret humà de viure en igualtat des de la 
diversitat afectiva, sentimental i sexual.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple Municipal, adoptar els 
següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport al dia Internacional per a gais, lesbianes i 
transsexuals que es commemora el 28 de juny. 
 
 Segon.- Remetre aquest acord a la Generalitat de Catalunya 
(Departament de la Presidència – Programa pel col·lectiu gai, lesbianes i 
transsexuals).”  
 

 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la Regidora-Delegada de l’Àrea de Cultura, Cooperació i 
Solidaritat, senyora Rocío García Pérez,  es procedeix a la lectura de la Moció.   
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que votaran a favor de 
la Moció, però volem deixar constància del fet que el Govern de la Generalitat 
ha fet un pas de gegant amb la igualtat de les persones, ja que sempre sens 
havia dit que tots érem iguals, però la realitat és que no ho érem, perquè la 
discriminació venia quan parlàvem de la nostra sexualitat.  
 
 A través de Benestar s’ha proposat l’aprovació de l’adopció, 
donarem doncs dret a les persones a adoptar, sigui home-home, dona-dona o 
dona-home, és igual com estigui feta la parella, podran adoptar. Fins ara ho 
podien fer de forma unipersonal, dient que vivien sols i que, per tant, una 
dona sola o un home sol podia sol·licitar l’adopció i es feia la valoració per a 
aquesta persona. Hem fet un pas endavant i ara protegim més l’infant, perquè 
era mentida que aquell home o aquella dona visquessin sols, vivien amb algú 
més, per tant, aquella altra persona amb la qual vivien també havia de ser 
valorada, i ara les parelles seran valorades per les dues persones, com passava 
amb les parelles heterosexuals. 
 
 A nivell estatal també ha hagut un gran canvi, poden decidir casar-
se -si ho volen- persones del mateix sexe. Per fi doncs, crec que comencem a 
legislar a la velocitat que demana la ciutadania. Els ciutadans/es no tenen els 
prejudicis per tendències sexuals, en el fons cadascú creu que amb el seu cos 
pot fer el que vulgui, és majoritàriament el que podem escoltar al carrer. Un 
país ha d’estar a l’alçada de la seva ciutadania i legislar -tal com he dit- en 
funció de les demandes socials. Aprofito doncs per defensar que les parelles de 
fet gaudeixin dels mateixos drets que el matrimoni, així tots, siguem o no 
siguem homosexuals o heterosexuals, podem triar lliurement quina és 
l’adopció i el contracte que voldrem signar amb la nostra parella. Tot i això, 
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ens agradaria que no s’haguessin de votar mocions pel Dia Internacional de 
gais, lesbianes, el Dia Internacional  de la Dona, el Dia Internacional de la 
Protecció de la Infància, dels malalts de la sida, alzheimer, a veure si tenim 
sort i podem arribar a la normalitat perquè aquests dies no els haguem de 
votar via moció i realment arribi la igualtat de totes les persones. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que votaran a favor 
d’aquesta Moció, i des d’aquí traslladar el nostre respecte a la condició de les 
persones i al seu lliure model de viure, nosaltres en això no entrem. Atès que 
no ho recull aquí, i per això votarem a favor, però sí que ens mantenim en el 
tema de les adopcions i del que es qualifica –no de les unions- com a 
matrimoni, sí que ens mantenim en la posició del Partit Popular. Però com 
aquí no ho especifica, per tant, no cal que ho recalquem. Crec que són 
persones normals, cadascuna amb la seva característica.  
 
 La ponent de la Moció parlava de “en el tercer món”, possiblement 
allí existeixi això que està dient, segur, però el que és a Espanya i en els 
municipis catalans, haig de dir que és de perfecta normalitat. Per tant, tornem 
a caure en el mateix som nosaltres els que potser no veiem aqueixa normalitat 
i pretenem veure col·lectius desfavorits.  
 
 Vull recordar i espero que, atès que aquests dies estic fent unes 
prospeccions per motius familiars, per alguns ambients en els quals no 
m’agradaria ser-hi, a veure si alguna vegada “cau” alguna moció de suport a 
les persones grans abandonades, i bé, potser el Grup del Partit Popular la 
presenta. Crec que aqueixos col·lectius sí que estan desfavorits així com els 
malalts d’alzheimer, i altres col·lectius, això sí que existeix, sí són reals, i 
l’altre, potser sigui fruit d’una política de “pandereta y escaparate” però bé, 
aquests col·lectius els hem respectat sense fer-hi propaganda i els seguirem 
respectant. 
 
 És cert que tenim uns posicionaments clars pel que fa al dret de la 
infància i allò que es vol fer veure com a matrimoni, s’hauria de canviar el nom 
i no hi ha res més a dir, per tant, el nostre vot a favor. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que és una pena 
que una vegada més haguem de buscar un dia internacional, nacional, local o 
com vulguem dir-lo, per commemorar o per fer un homenatge a un grup o a 
grups que estan en minoria o estan en desigualtat. 
 
 Aquesta Moció proposa donar suport al Dia Internacional per a gais, 
lesbianes i transsexuals pel dia 28 de juny, i que en el segle XXI tinguem que 
fer aquestes coses, la veritat és que fa una mica de pena perquè pensem que 
en una societat com la nostra, en la que la igualtat ha de ser un dret, ha de 
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ser una cosa natural i en la que ningú es fiqui, ja que hi ha gent, hi ha 
minories, que encara pateixen el maltractament d’una majoria i per això es 
donen aquests dies internacionals, i això és el que realment ens preocuparia a 
nosaltres. Encara hem de treballar i fer aquestes coses i evidentment hem de 
donar suport, no a aquest, sinó a tots els actes que es puguin fer, no solament 
als gais, lesbianes i transsexuals, sinó perquè totes aquestes minories al final 
siguin realment persones com qualsevol de nosaltres i que tinguem tots els 
mateixos drets i deures per poder conviure amb tranquil·litat i amb pau, i 
evidentment estem d’acord amb aquesta Moció. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
Regidor del Grup Municipal del PP, senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, 
 
Abstenció: 
 
Regidor del Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis 
Morlanes Galindo, per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal.    
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 13.- Modificar l’acord plenari de data 19 de juny de 2003, pel 
qual es nomenava al senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, en representació 
de Grup Municipal del Partit Popular en el Consell General del Patronat 
Municipal de l’Emissora Radio Cornellà, nomenant en el seu lloc a la 
Regidora, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 MOCIÓ 
  
 “Aquest Ajuntament, per acord plenari adoptat el dia 19 de juny de 
2003, i com a conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació 
sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 25 de maig 
anterior, va nomenar, entre altres, els Vocals del Consell General del Patronat 
Municipal de l’Emissora Radio Cornellà. 
 
 Atès que, posteriorment, la Portaveu del Grup Municipal del Partit 
Popular, mitjançant escrit que ha tingut entrada en aquest Ajuntament en 
data 17 de maig d’enguany, ha demanant el canvi de representant d’aquest 
Grup en l’esmentat Consell General. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 19 de juny de 2003 
pel qual es nomenava al senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, en representació 
del Grup Municipal del Partit Popular en el Consell General del Patronat 
Municipal de l’Emissora Radio Cornellà, nomenant, en el seu lloc,  a la 
Regidora, senyora M. Isabel Espinosa Fernández. 
  
 Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors afectats, pel seu 
coneixement i efectes, així com a la Presidència, Vice-presidència, Direcció  i 
Secretària Delegada de l’Emissora Radio Cornellà.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una breu 
explicació de la Moció. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 

 

 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 

MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EA-EPM, referida  a 
la creació d’una escola d’idiomes a la ciutat. 
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 MOCIÓ 
 
 “Atès que la ciutat de Cornellà amb més de 80.000 habitants té una 
població en edat escolar, segons la matrícula facilitada per l’IME, que 
sobrepassa els dotze mil alumnes. 
 
 Atès que la població laboral necessita, cada vegada més, formació 
permanent i millora en el domini de llengües estrangeres. 
 
 Atès que pel que es pot observar la necessitat de conèixer idiomes 
és una de les demandes més valorades per trobar un lloc de treball qualificat. 
 
 Atès que els objectius de qualsevol Pacte Local per l’Ocupació o per 
l’Educació han de sustentar-se en la qualitat d’una àmplia oferta formativa, ja 
sigui complementària a la formació reglada o no, i que el coneixement d’altres 
idiomes pot servir no només per obrir noves portes en el món del treball i el 
desenvolupament econòmic, sinó també, per millorar el nivell educatiu 
personal i col·lectiu. 
 
 Atès que aquest consistori s’ha mostrat favorable a crear un 
ambient educatiu per tal de fomentar la lectura i obrir l’accés de les persones 
al coneixement i a la informació i per tant, millorar les capacitats 
d’aprenentatge, tot reconeixent que: “en un món en permanent transformació, 
les ciutats són els territoris amb una personalitat més definida en l’àmbit de la 
creació i divulgació de la cultura”. 
 
 Atès que l’encarregat d’elaborar el mapa educatiu lingüístic és el 
Departament d’Educació de la Generalitat, i ara per ara, no recull la 
possibilitat d’una Escola d’Idiomes en la nostra ciutat, però està clar que la 
demanda existeix si tenim en compte la proliferació de centres privats que es 
dediquen a aquesta activitat. 
 
 És per tot això que aquest grup municipal proposa al Ple Municipal 
de l’Ajuntament que s’adoptin els següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- L’elaboració d’un estudi preliminar per part de l’IME per 
justificar la necessitat d’una escola d’idiomes en la nostra ciutat. 
 
 Segon.- Adquirir el compromís per part d’aquest Ajuntament de 
cedir el Departament d’Educació l’espai adequat per realitzar aquesta activitat. 
 
 Tercer.- Demanar al Departament d’Educació de la Generalitat 
inclogui, com a prioritat educativa en els seus projectes, la creació d’una 
Escola d’Idiomes en la nostra ciutat. 
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 Quart.- Donar compte a la comunitat educativa local, a través del 
Consell Escolar Municipal d’aquesta sol·licitud per part del consistori.”   
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ICV-EA-EPM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
hem presentat aquesta Moció basant-nos en el que nosaltres pensem que és 
una realitat en la nostra ciutat, on hi ha una població que necessita posar-se 
en condicions i a l’alçada de les necessitats que actualment hi ha en el món 
laboral i cultural per poder afrontar el futur amb unes certes possibilitats de 
triomf. I una d’aquestes coses precisament no és només el que es pot fer dintre 
de l’educació reglada, professional o la que es pugui donar en les universitats, 
sinó també una cosa molt important que és el coneixement dels idiomes, ja 
que això ajuda a les persones, als pobles i als països, i per poder fer aquesta 
tasca, entenem que l’Administració ha de vetllar perquè això sigui així. 
 
 Per tant, el que proposem és poder tenir en la nostra localitat una 
escola oficial d’idiomes i per això en els acords proposem l’elaboració d’un 
estudi preliminar per part de l’IME per justificar la necessitat d’una escola 
d’idiomes en la nostra ciutat. Adquirir el compromís per part d’aquest 
Ajuntament de cedir al Departament d’Educació, l’espai adequat per realitzar 
aquesta activitat. Demanar al Departament d’Educació de la Generalitat que 
inclogui, com a prioritat educativa en els seus projectes, la creació d’una 
Escola d’Idiomes en la nostra ciutat. Donar compte a la comunitat educativa 
local, a través del Consell Escolar Municipal, d’aquesta sol·licitud per part del 
consistori. 
 
 Entenem que per al jovent d’ara i del futur, una escola d’idiomes 
aniria molt bé per a la nostra localitat.  
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, 
Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que no cal dir que en el “tram gruix” 
compartim la filosofia que hi ha. El que passa és que hem tingut oportunitat 
de parlar alguna vegada tu i jo sobre aquest tema i saps quina és la nostra 
visió com a grup municipal. 
 
 Nosaltres veiem que no cal analitzar la necessitat, o veure si hi ha 
una mancança a Cornellà d’estudis d’idiomes, ja que crec que tots som 
conscients de què ja existeix. Fa poc hi havia 11 acadèmies reglades a 
Cornellà i n’han tancat cinc, i hi ha algunes més no reglades. On volem anar a 
parar?. Volem anar a parar a què més que analitzar o justificar la necessitat 
de l’anglès, més enllà d’adquirir un compromís per part de l’Ajuntament de 
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cedir uns terrenys, pensa que ja estem en diàleg amb el Departament 
d’Ensenyament, per altres equipaments escolars, Almeda, Torres i Bages. 
 
 Més enllà de tot això, el que us plantegem com a Grup Municipal és 
ser més pràctics, i és una moció en el sentit de què hi hagués un acord únic, 
que el que plantegés és demanar a l’Institut Municipal d’Educació que analitzi 
i avaluï les diferents possibilitats existents avui a Cornellà per pal·liar el dèficit 
real que hi ha en matèria d’ensenyament d’idiomes a Cornellà. Creiem que 
recolliríem la filosofia que hi ha darrere de la vostra demanda -que compartim 
a grans trets- però també toquem de peus a terra. Les polítiques que estan 
fent avui en el Departament d’Ensenyament, estan abastant molts àmbits, 
amb mancances de recursos, palesat per la Consellera. Per tant, demanar això 
avui a Cornellà, entre nosaltres, primer volem recursos a llocs on calen i 
aleshores el que plantegem és una moció que reculli aquesta filosofia vostra –
que compartim i crec que podem compartir tots- i és encarregar a l’Institut 
Municipal d’Educació que ens digui de veritat com podem pal·liar  des del 
punt de vista pedagògic aquesta mancança que hi ha avui a la ciutat.    
 
 
 Per tant la Moció alternativa seria la següent. 
 
 “Atès que es constata i es posa de relleu la gran importància de 
l’aprenentatge d’idiomes en la nostra societat actual, tant pel que fa a la 
formació estrictament personal com per l’augment d’oportunitats en el mercat 
laboral que aquest coneixement suposa a tots els àmbits. 
 
 Atès que, en referència a la situació a la nostra ciutat, veiem com en 
els darrers anys han tancat diferents centres privats que es dedicaven a 
l’ensenyament d’altres idiomes, molt especialment l’anglès, cosa que, malgrat 
que als centres escolars es treballi aquests ensenyaments, pot haver contribuït 
a generar un cert dèficit en l’àmbit del coneixement de les llengües a Cornellà. 
 
 Atès que som conscients de la necessitat a cobrir la demanda a dalt 
esmentada, creiem que és necessari trobar mecanismes de reforç que 
contribueixin a garantir un òptim coneixement idiomàtic als ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà. 
 
 Que, en conseqüència, aquest Grup Municipal, proposa al Ple 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 

 Primer i únic.- Demanar a l’Institut Municipal d’Educació que 
analitzi i avaluï diferents possibilitats per tal de pal·liar el dèficit que en 
matèria d’ensenyament d’idiomes, especialment l’anglès, s’ha produït a la 
nostra ciutat.” 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és evident que hi ha 
una manca d’escoles d’idiomes a Cornellà, degut a que -com tothom sap- han 
tancat, perquè al fallar les subvencions no han pogut subsistir la majoria. Em 
sembla que la Moció presentada pel Grup Socialista afronta el problema d’una 
manera més pràctica i nosaltres li donaríem suport. 
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que nosaltres 
inicialment ens havíem llegit la Moció que havia presentat el Grup Municipal 
d’Iniciativa i ara el Grup Municipal Socialista ha presentat la seva Moció. Jo 
només voldria deixar palès que des de la Conselleria d’Educació, les escoles 
oficials d’idiomes també són una prioritat i que avui s’ha fet públic que hi 
hauran set escoles oficials més d’idiomes a Amposta, Berga, Banyoles, Ripoll, 
Vilafranca, Valls i Tremp.  
 
 Hi ha dos criteris pels quals s’incrementen les escoles oficials 
d’idiomes, una és que estiguin arreu del territori i la següent és que estiguin 
obertes en comarques de més de 25.000 habitants. Tot i això el que es farà, o 
es té pensat fer és reforçar en algunes àrees. Per tant, segurament no li tocarà 
a Cornellà perquè no hem d’oblidar que d’escoles oficials d’idiomes que és el 
millor ensenyament que hi ha pel cost de la matrícula i per la qualitat de 
l’ensenyament i el títol reconegut que té, no té cap comparació amb cap altra 
empresa que es dediqui al tema. 
 
 Tenim dues escoles oficials a tocar de Cornellà que és la 
d’Esplugues i la de l’Hospitalet, per tant, crec que en tot cas, també s’hauria 
d’estudiar, el fet de què a Esplugues o Hospitalet incrementessin el nombre de 
places abans que crear una nova escola oficial d’idiomes a Cornellà. 
Evidentment, si ens toca i és a Cornellà, millor que millor, anirem caminant a 
l’escola oficial d’idiomes, però, hi ha dues aquí al costat que ens queden molt a 
prop. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que estan d’acord 
amb la Moció que ha presentat inicialment Iniciativa per Catalunya. És veritat 
que existeix un dèficit educatiu a l’igual que alguns altres temes culturals, 
com pot ser la dansa, -jo ja sé que soc reiterativa- i que nosaltres no creiem –
com diu la Moció- que proliferen els centres privats, tot al contrari, crec que 
han tancat algun. Els usuaris d’aquests serveis educatius s’han de desplaçar 
a Esplugues, Hospitalet i haig de dir que hi ha llargues cues d’espera i que la 
meitat de la gent no entra perquè va per rigorós ordre d’espera, i si hi ha 
baixes, els agafen de les llistes d’espera, i estan tots els torns i són continus, 
per tant, no crec que es pugui demanar més.  
 
 En el cas de la dansa i d’altres, s’han d’anar a Barcelona, inclús a 
altres comunitat autònomes, per tant, crec que sí que hi ha un dèficit en 
escoles oficials i vull dir que m’encantaria que ara que governen vostès en la 
Generalitat i en Govern de la Nació, no siguin tan reticents a presentar 
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sol·licituds, perquè estic segura que si estigués governant el Partit Popular 
cada dia caurien deu o vint mocions, per tant, han d’exigir als seus companys 
ja que Cornellà té la suficient categoria per tenir escoles d’idiomes, escoles de 
dansa i unes quantes coses més. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que és cert i hem 
estat comentant que ja fa dos mesos que portem aquesta discussió i 
precisament al no haver arribat a un acord hem presentat la moció nosaltres. 
El que ens hagués agradat és que la proposta hagués sigut conjunta, perquè 
creiem que l’oferta que en aquest moment hi ha a Cornellà és una oferta 
insuficient. Creiem que nosaltres des del punt de vista ideològic, el que hem de 
fer és, en tot cas, arribar a acords amb l’administració, no amb privats, i 
precisament, si estem plantejant el treballar, reforçar, potenciar escola pública 
i tot el que sigui, que vingui des de les mateixes administracions. El que hem 
de fer és arribar a acords amb la Generalitat i amb qui dóna els títols oficials 
perquè els estudis serveixin per a alguna cosa, ja que ens podem trobar amb 
acadèmies amb molt bona voluntat amb les quals es pugui arribar a acords 
econòmics interessants, però després la seva titulació no serà vàlida si no es 
passa un examen a l’Escola Oficial d’Idiomes i pensem que això també és 
important. Per aquesta raó pensem que hem de demanar a la nostra localitat 
una Escola Oficial d’Idiomes. 
 
 Intervé de nou el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, Societat del 
Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, per insistir en dues coses i contestant a la senyora Espinosa, dir-li 
que aquest Ajuntament mai com ara està demanat coses a la Generalitat i a 
altres administracions supramunicipals, però no només en educació, en altres 
àmbits també, i especialment en els àmbits que tenen a veure amb el servei a 
les persones o a les polítiques de les persones, prengui nota. 
 
 Després contestant al Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, 
Miguel López, dir-li que entenc i crec que el nostre Grup l’entén perfectament, 
però ara intentem ser un xic realistes. Si estem travessant un moment amb 
temes econòmics d’una complexitat brutal, de fet estem amb el tema del nou 
finançament, etc., però aquí, des de la visió del món local, hem d’intentar ser 
molt realistes i els ajuntaments i els regidors ens toca ser extremadament 
realistes. Quan en una ciutat com Cornellà, una ciutat complexa, estem 
encara veient com un centre educatiu que ens van jurar i perjurar fa set anys 
que farien, encara no el tenim construït i encara no sabem quin dia faran les 
obres, només vull que vegis per on ens situem. 
 
 Quan estem encara analitzant les demandes escolars de barris 
importants de la ciutat, com refem alguns centres educatius a Cornellà que fa 
30 anys que es van construir i que hores d’ara, l’Alcalde està fixant i 
demanant reiteradament que s’han de revisar les instal·lacions perquè la 
dignitat dels nens està per sobre de tot, doncs estem en aquesta situació i 
demanar una escola d’idiomes,  segur que l’Alcalde és el primer que s’apunta 
en aquest tema i el regidor d’educació el segon, però ara, deixem que et digui 
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que val la pena que encarreguéssim a l’Institut Municipal d’Educació que vegi 
com les peticions que avui tenim de ciutadans/es, especialment gent jove a 
Cornellà que vol fer anglès i que no pot, quines alternatives hi ha, seria una 
primera resposta a una necessitat real, i aquesta és la nostra posició. 
 
 De nou pren la paraula el senyor Miguel López, per afegir una cosa 
que creu que és important, i és que nosaltres en la moció en cap moment 
estem donant dates, el que estem dient és estudiar les possibilitats de tenir a 
Cornellà una Escola Oficial d’Idiomes, no estem dient, demà o el curs que ve o 
el curs següent que estigui aquí, sinó que treballem perquè en un futur 
pròxim puguem tenir una Escola Oficial d’Idiomes a Cornellà, i entenem 
aquestes necessitats que tenim en la nostra localitat. Per tant, estarem amb 
l’Alcalde, davant del que sigui per demanar que aquestes deficiències o 
aquestes necessitats que tenim en la localitat es cobreixin, però com creiem 
que una Escola Oficial d’Idiomes també seria necessària, també la demanem, 
però no posem data. 
 
 Una altra cosa seria que trobéssim alternatives fins que això es 
pogués fer una realitat, però ¿què té a veure un compromís per part del 
Consistori per què això sigui una realitat?. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que sí és cert que s’està desenvolupant un Pla en el 
territori per posar escoles oficials d’idiomes. I escolteu, la nostra candidatura 
existirà hi hagi acord de Ple o no, però les prioritats són les prioritats i davant 
la prioritat de fer el Torres i Bages, davant la prioritat de millorar i reforçar 
l’espai públic de l’escola pública Sant Miquel, doncs val la pena fer gestions 
per això. Davant de restituir la dignitat de la gent que va al col·legi Alexandre 
Galí, valdria la pena preocupar-se més per ells. Davant el plantejament del 
col·legi d’Almeda també valdria la pena preocupar-se més per ells. 
Evidentment que hi ha moltes prioritats, moltes, però hi ha algunes que 
nosaltres, com a Govern, les tenim en la nostra agenda per demà i altres 
estaran per demà passat i el que no aprovarem en un Ple són coses que jo no 
plantejaré davant la Conselleria fins que no tingui clar que les altres estan 
aconseguides, perquè quan un demana deu coses, al final li donen la més 
fàcil, i, a més a més, la que resulta que no beneficia tan sols al municipi sinó 
que el municipi ha de pagar totes les despeses perquè vinguin d’altres 
municipis. 
 
 D’això sabem molt també, tenim molts serveis aquí dels quals es 
beneficien altres municipis i ho paga aquesta ciutat, i abans d’arribar a això, 
penso que ens hem de plantejar altres prioritats si realment el que volem fer 
és beneficiar a l’escola pública. Per tant, jo diria que estem tots d’acord, i si 
demà surt, jo no serè qui digui que no, però també fixaré les condicions, no 
seran com les d’abans, i posarem les condicions, però per ara, les prioritats de 
l’agenda, no tan sols del Grup Municipal Socialista sinó del Govern Municipal, 
són aquestes en defensa de l’escola pública d’aquesta ciutat, i espero del 
Govern de la Generalitat la mateixa receptivitat que nosaltres tenim per 
impulsar programes dins de l’escola pública. 
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 Després, senyora Espinosa, agafi els vuit anys d’actes d’aquest 
municipi i quan trobi vint mocions durant aquests vuit anys, demanant coses 
al Govern del Partit Popular, jo li donaré la raó, mentrestant dubto molt que 
s’hagin aprovat aquí mocions demanant coses al Partit Popular durant 
aquests vuit anys que ens van governar a Espanya. 
 
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena a la Moció presentada pel Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, quedant en conseqüència rebutjada la Moció originalment 
presentada. 
 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 2.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referida a que es 
doni el nom de Joan Pau II El Gran a un carrer, plaça o espai públic de la 
ciutat.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Com de tots/es és sabut el Papa Joan Pau II moria la nit del 2 
d’abril, després d’una llarga malaltia i una dolorosa agonia que sens dubte va 
posar més de relleu la seva ja coneguda gran humanitat, la seva fortalesa 
d’esperit i la seva passió per la vida. 
 
 Els 26 anys del Pontificat de Sa Santedat  el Papa Joan Pau II, han 
deixat una empremta imperible en el record dels catòlics de tot el món. El seu 
treball, dedicació i amor a tota la humanitat han estat reconegut i valorat per 
persones i líders mundials totalment oposats  en creences i ideologies. 
 
 El reconeixement a la labor d’aquest Papa viatger i renovador de la 
doctrina social de l’església, es va fer patent aquests dies en expressions 
d’admiració envers la seva persona i obra de personatges de tot el món amb 
pensaments dispars i creences diferents. Una petita mostra d’això podrien ser 
les declaracions de condol i respecte fetes per Mariano Rajoy, Pascual Maragall 
o Jordi Pujol, George W. Bush, el govern cubà o Margaret Thacher, Kofi 
Annan, Mohamed VI o José Mª Aznar, el govern israelià o Mahmud Abbas, 
líder palestí ... , així podríem seguir fins a esmentar un llargíssim etc. 
 
 Considerant el seu ferm compromís amb la Justícia, la seva 
indestructible fe en la Llibertat i la Dignitat humana davant qualsevol forma 
d’opressió econòmica, social i política, la seva lluita decidida per assolir la 
reunificació d’una Europa dividida, la seva defensa ecumènica del diàleg amb 
les altres confessions, la seva dedicació generosa al magisteri de l’Església 
Catòlica, la seva lluita i amor als joves, fan de la seva vida un exemple 
admirable i irreemplaçable que explica àmpliament el profund dolor i desolació 
que han acompanyat l’anunci de la seva mort. 
 
 Considerant que Joan Pau II sempre va fer pública la seva devoció 
per Espanya i van ser constants les mostres d’afecte als espanyols, durant les 
seves visites al nostre País i les seves Comunitats Autònomes en 
peregrinacions als santuaris disseminats per la nostra geografia, confortant-
nos amb les seves paraules en els moments de dolor causats per catàstrofes, 
accidents o la llarga llista d’atemptats terroristes que hem patit. 
 
 Considerant que encara que la nostra Constitució declara a 
Espanya com un Estat aconfessional, reconeix també la majoritària vinculació 
dels ciutadans/es a la religió Catòlica, ja siguin practicants o no. 
 
 Considerant que Cornellà és una ciutat majoritàriament  catòlica, 
que les seves nombroses parròquies i esglésies col·laboren d’una forma activa 
en la lluita contra la pobresa, la marginació o la injustícia i que molts 
ciutadans/es d’una forma individual o agrupada en associacions amb vincles 
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en la església catòlica duen a terme una arrelada i invaluable labor al servei i 
dedicació als necessitats i en el foment de valors essencials per a la 
convivència pacífica en una ciutat plural i poli-cultural com és la nostra.  
 
 Per tot el que s’ha exposat, el Grup del Partit Popular de Cornellà de 
Llobregat, volem expressar el nostre profund agraïment a la figura de Joan 
Pau II, a la seva llarga obra pastoral, a la seva generosa afecció a Espanya, així 
com el reconeixement a la seva lluita contra la injustícia i la marginació 
econòmica d’individus i nacions, la defensa de la pau i la llibertat i fent-nos 
ressò de les múltiple peticions de persones i entitats proposem al Ple l’acord 
següent: 
 
 Donar el nom de Joan Pau II El Gran a un carrer, plaça o espai 
públic de la nostra ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació, manifestant que 
aquesta Moció ve per segona vegada al Ple, aquesta vegada en forma de Moció 
i en el Ple passat com a prec, i vull dir -abans de fer una reconsideració a la 
alternativa que el Govern Municipal ha presentat- que, per fortuna per als 
catòlics de tot el món, és coneguda per tots/es la trajectòria política del Papa 
Joan Pau II i dels seus 26 anys de pontificat. No repetiré tots els seus mèrits, 
perquè ja ho expresso en la Moció i, per tant, no cal recordar-lo. Segurament 
m’he quedat curta. Si intentés descriure’ls tots hi hauria tema per a dos o tres 
mocions iguals. Aquí podrem compartir o no, la fe i la creença en la religió 
catòlica, però crec que a ningú li ha estat indiferent la figura del Papa Joan 
Pau II. 
 
 No n’hi ha cap dubte que la història donarà compte i recordarà per 
sempre la seva entranyable personalitat, la seva gran obra en pro de la pau i 
la justícia en el món, així com la seva dedicació exemplar, la lluita en la 
defensa de les llibertats de les persones i dels pobles oprimits per la pobresa i 
les dictadures que, de passada, direm que no hauríem de permetre que 
existissin en un món amb un mínim de dignitat. 
 
 Com he dit, no seguiré reiterant-me en els seus mèrits, però sí vull 
recordar a aquest Consistori l’arrelament catòlic de les gents de la ciutat de 
Cornellà. Aquí tenim places, parcs, carrers amb tota mena de noms que ens 
recorden diàriament que estem en una ciutat plural i que els noms dels seus 
carrers, d’alguna forma, recull en els sentiments, les ideologies i el 
reconeixement a persones, comunitats, entitats i, fins i tot, a plantes.  
 
 Per tant, en nom dels que tenim sentiments d’agraïment i de 
reconeixement a la figura del Papa mort i que som catòlics i ens omple d’orgull 
això, en cap moment ningú ens farà fer sentir culpables de ser creients, 
sol·licitem el vot favorable per a la Moció que hem presentat sol·licitant un 
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espai públic de la nostra ciutat que porti el nom de Joan Pau II anomenat El 
Gran, a títol pòstum. 
 
 Haig de dir que el Portaveu del Partit Socialista ha presentat una 
esmena. Jo crec que al llarg de la meva trajectòria he demostrat que el que 
m’interessa no són les “florituras” sinó els resultats, i penso que ha fet un bon 
treball de censura i tisores –senyor Martínez Flor-. S’ha quedat reduïda tota la 
meva filosofia en quatre coses, però bé, de totes formes, com jo sé que la meva 
Moció quedarà reflectida en l’acta,  així mateix l’he fet arribar als col·lectius 
catòlics i penso que he complert amb la meva obligació, com a regidora i com a 
catòlica d’aquest municipi. L’accepto però voldria demanar un petit canvi, 
perquè hi ha un paràgraf que diu “Considerant que la seva tasca al capdavant 
de l’Església és valorada positivament per un gran nombre de catòlics...”. 
Senyor Martínez, jo li vull dir que per tots els catòlics no? i a més per gent que 
no són catòlics, la prova la tenim en el paràgraf anterior. Si em deixeu acabar, 
sé que això encén passions i estic satisfeta i exultant de què això desperti 
passions, perquè ha ressorgit la religió catòlica que estava molt aturada, per 
tant, seguiu així que anem pel bon camí. 
 
 Vull dir que el paràgraf anterior ens diu qui ha fet patent el 
respecte, i estic segura, seguríssima que no són catòlics, i a manera d’exemple 
podríem ressaltar José Luís Rodríguez Zapatero, Mariano Rajoy, Pascual 
Maragall, Jordi Pujol, Jorge W. Bush,  Fidel Castro, Margaret Thacher, Kofi 
Annan, Mohamed VI, i  així un llarg  etc. Diria que una gran majoria d’ells no 
són catòlics i sí senten admiració, per això deia que la valoració era positiva 
per catòlics i no catòlics, i per això demanava el canvi si pot ser, si no, de totes 
formes ho acceptaré perquè el que m’interessa és que aqueix espai estigui en 
la ciutat, si els catòlics ho volen, evidentment, com han posat vostès i, per 
tant, en això ho deixo, jo accepto la seva esmena totalment i dono les gràcies 
per aquesta comprensió senyor Alcalde. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que l’esmena a la 
Moció no ha estat ni de censura, ni de tall ni de res. Nosaltres pensem que 
cada vegada que s’ha de posar un nom a un carrer o a una plaça a la ciutat i 
és un nom d’una persona, evidentment hi ha una part de ciutadans/es de la 
ciutat que els hi sembla que aquest nom és adequadíssim i a una altra part, 
que normalment no coincideix ideològicament amb ell, que els hi sembla fatal, 
i això és el que passa sempre que posem un nom.  
 
 El nostre Grup considera que la proposta del Partit Popular està bé 
en el sentit de què en aquesta ciutat hi ha un nombre important de gent que 
es considera catòlica i que per a ells, el Papa anterior, després de 26 anys de 
mandat, és una persona que es mereix aquest honor de tenir un carrer en una 
ciutat. Per tant, nosaltres en aquesta Moció el que hem intentat és dir coses 
que puguin ser compartides per tothom. És veritat que tots aquests líders que 
jo poso en la Moció i que són els mateixos que posa la Moció del Partit 
Popular, els hem vist tots a la tele dient que reconeixien la labor i el treball de 
Joan Pau II durant 26 anys de mandat. És veritat que hi ha un nombre 
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important de catòlics als quals agrada o els hi ha agradat el mandat del 
Pontificat de Joan Pau II, i també hi ha una altra part de catòlics que no els hi 
ha agradat. 
 
 També és veritat que les parròquies i les entitats vinculades a 
l’església catòlica en la nostra ciutat fan una molt bona feia i, per tant, reconec 
que és important també aquest tema. 
 
 Nosaltres el que proposem a la comunitat de Fatjó-Fontsanta és que 
l’església es digui així perquè nosaltres no podem dir-li com s’ha de dir 
l’església, el que sí diem és que el que sí farem és posar com a nom –i si no ho 
consultarem amb ells- a la plaça on estarà ubicada aquesta església que tingui 
aquest nom, això no ho consultarem, això ho posarem. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que estan d’acord que se 
li posi el nom a la plaça. Crec que haurien de ser els veïns del barri de 
Fontsanta-Fatjó, els que haurien de decidir el nom que volen en la seva 
parròquia, però el de la plaça, l’ajuntament sí que pot decidir, i donaríem 
suport a aquesta Moció. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor 
Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que, en principi, igual que ha 
dit el senyor Artís, crec que nosaltres no som ningú per a plantejar a la gent 
de la parròquia un nom o un altre, ja que han de ser ells que ho han de 
decidir. Quant a posar el nom de Joan Pau II a la plaça que hi hagi davant de 
l’església, totalment en contra. Per molta gent que ens considerem cristians el 
Papa ha sigut una de les peces reaccionàries d’aquest segle, sobretot en la 
seva política sexual i no crec ni que els del Grup del Partit Popular estiguin 
complint allò que el Papa demana, perquè si realment el que ha de fer una 
persona davant de la relació sexual és no utilitzar ni preservatius si no 
abstenir-se, jo calculo que en lloc de tenir una natalitat d’1,2, tindrien una 
natalitat de 7,1 en aquest país, sincerament, penso que hi ha molta hipocresia 
en la societat, però, com a mínim, com a polítics, el que ens ha de tocar  és ser 
sincers.  
 
 No val agafar una part de la doctrina de l’església i dir que sí, i una 
part de la doctrina que no t’interessa fer veure que no te n’adones. O sigui, si 
s’absorbeix la política que en aquest moment porta el Vaticà, aleshores que es 
faci globalment. Jo crec que per això molta gent que ens  considerem cristians 
estem totalment en contra d’una part de la política que ha fet Joan Pau II. I no 
diguem ja sobre els moviments d’alliberació d’església de sud Amèrica, a on 
realment ha fet ridiculitzar inclús a persones com García Nieto, que el va 
obligar a que dimitís de la seva tasca que feia enfront del moviment popular i 
del moviment obrer dins de Comissions, perquè va creure que una persona 
que era sacerdot no podia estar implicat en el que eren uns moviments de  
tipus socials, no de cap bandera política. 
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 Per tant, una persona que es diu Joan Pau II, crec que haurà de ser 
d’aquí a tres o quatre segles quan la història valori si és “El Gran” o no, però 
una persona que fa dos o tres mesos que està enterrada se li digui “El Gran”, 
sincerament crec que és per riure. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que estan en 
contra de posar-li el nom de Joan Pau II a qualsevol plaça de Cornellà. 
L’Església, si no recordo malament, ja té un nom i, en tot cas, si no el té 
definitiu que siguin els feligresos  d’aquest barri els que decideixin el nom que 
ha de tenir la seva església. Si estem en contra de donar-li el nom a qualsevol 
plaça o carrer és perquè entenem que, si bé hi ha una sèrie de persones, 
representants de partits i de països, són gent, sobretot els representants de 
països, que quan mor un altre mandatari d’un altre país i ho vam veure també 
a la setmana següent quan va morir el Príncep de Mònaco, doncs també 
aquesta mateixa gent va reconèixer el treball que hi havia fet aquest senyor i 
qualsevol persona que mor quan ostenta un càrrec com el que ostentaven 
aquestes persones que són caps de govern, caps d’estat, doncs la resta, la 
immensa majoria, donen el condol i fan aquestes històries. Inclús encara que 
hi hagi gent que durant tota la seva vida han estat criticant al cristianisme i al 
catolicisme. 
 
 També hi ha –com aquí s’ha dit abans- molts cristians, molts 
catòlics que no s’identifiquen en absolut amb aquest Papa, un Papa que va ser 
capaç d’estar en contra dels acords del Vaticà II, un Papa que ha estat en 
contra precisament del que hem aprovat fa un moment, hem aprovat una 
Moció en la que s’ha de reconèixer els drets dels gais, lesbianes i transsexuals, 
i aquest Papa ha estat en contra frontalment de tots aquests moviments. Crec 
que aquí estem fent una contradicció ja que per un costat aprovem una cosa i 
per un altre aprovem una altra cosa, d’una persona que ha estat sempre en 
contra de tot això. També hi ha bisbes, sacerdots que els han tret d’altres 
països i els han ficat en racons on no tenien possibilitats de fer res, perquè en 
el tema de la teoria de l’alliberació ha sigut un Papa que ha estat en contra i 
ha lluitat contra ells per poder potenciar el que, d’alguna forma, dictava l’Opus 
Dei i, evidentment, una cosa que no puc perdonar és el paper que va jugar el 
Papa quan va arribar la primera vegada a Espanya que va demanar a què es 
dedicava, i què volia fer, i què és el què estava fent i sinó l’expulsaven del 
sacerdoci al nostre estimat Joan García Nieto, això és una cosa que jo no li 
puc perdonar a aquest Papa. 
 
 Per aquestes raons i per altres que podríem estar molta estona, 
perquè la veritat és que hi ha molts catòlics d’aquí de Cornellà que no estan 
d’acord amb aquest Papa, nosaltres no podem donar suport a què aquesta 
persona tingui un reconeixement del poble de Cornellà i que tingui ni un 
carrer ni una plaça. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
torno a dir que  m’encanta que desperti totes aquestes emocions perquè això 
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és bona senyal. Hi ha un lema de Joan Pau II que deia als catòlics “seguidme 
no tengais miedo”. No ens espanta res del que diguin i el que em produeix 
admiració és com gent que no és creient té tanta valoració d’una persona. Dir-
los també que no és un cap d’estat normal, que són milions de fidels, no com 
alguns altres reduïts i petits que se senten grans emperadors bananers, 
milions de fidels de tot el món van seguir a Joan Pau II, per tant, estem 
parlant de l’església catòlica de tot el món. Evidentment que tindrà gent 
detractora i en això no entrarem.  
 
 Jo esperava que els partits de l’esquerra que venen del  stalinisme, 
estiguessin en contra, perquè ha estat una persona que ha patit en les seves 
carns la persecució, i al contrari, després ell ha lluitat totalment contra el 
comunisme, les tiranies de les dictadures, per tant, jo estic d’acord en que 
vostès votin en contra, però no estic d’acord amb totes aquestes coses que 
demanen perquè jo crec que vostès no estan assabentats d’allò que és la 
religió catòlica i, per tant, no tenen “vela en este entierro”. Per això, agraeixo la 
seva valoració, però no la tinc en compte perquè són aliens. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que és evident que no m’apassiona la figura de Joan Pau II, però 
també és evident que al donar el nom a qualsevol carrer o plaça de la nostra 
ciutat, quan ve proposat per un grup polític, porta un soroll i això algunes 
vegades impedeix analitzar les coses d’una forma menys apassionada i més 
freda. Si nosaltres estem d’acord és perquè membres de la comunitat cristiana 
d’aquesta ciutat ens han demanat, com altres d’altres comunitats ens van 
demanar al seu moment posar el nom a altres carrers i altres places, amb la 
qual cosa podíem coincidir o no, i no ho vam portar com a Moció de Grups 
Polítics, es va portar sempre com una Moció institucional. El problema que té 
aquesta Moció jo diria que és aquest soroll. 
 
 És evident que s’ha de tenir en compte la rellevància del personatge 
i és evident que les personalitats sempre tenen aquestes diverses formes de 
plantejar-se la seva figura. Podríem dir que d’una forma molt recent i no tan 
recent, va ser una de les veus més importants al món en contra de la guerra 
injusta de l’Iraq, va ser una de les persones que va treballar més per evitar la 
confrontació entre l’Islam i la Religió Catòlica. I podríem dir moltes coses 
també a l’altre costat de la balança, vull dir, no es tracta en aquest Ple de 
jutjar la rellevància d’una personalitat tan contundent i tan impressionant 
perquè és així en la història del segle XX i part del segle XXI, però hi ha moltes 
coses que es podrien dir. Nosaltres ho fem sobretot per respecte a les 
comunitats que ens han demanat que donem suport a aquesta opció, i per 
això votem a favor, perquè ho hem fet també en altres situacions i creiem que 
d’aquesta forma també representem a tots aquests ciutadans/es que ho 
pensen així i ho viuen així, sense entrar a jutjar –torno a repetir- la persona, 
perquè com qualsevol personalitat té aquestes diferències polièdriques i 
podríem dir que els nostres motius són aquests que he dit, aquests dos o tres 
motius importants, com també podríem treure elements negatius com els que 
s’han comentat per part d’altres grups.       
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 Després d’això la Moció presentada pel Grup Municipal del Partit 
Popular és retirada per la seva portaveu. 
 
 
 Per tant la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “Com de tots/es és sabut el Papa Joan Pau II moria la nit del 2 
d’abril, després d’una llarga malaltia, el seu Pontificat de 26 anys, ha deixat 
una empremta en els catòlics de tot el món.  
 
 El seu treball i dedicació ha estat reconegut i valorat pels líders 
mundials de totes les ideologies, tal com es va fer patent aquests dies en les 
diverses declaracions de condol i respecte de les que a manera d’exemple 
podríem ressaltar a José Luís Rodríguez Zapatero, Mariano Rajoy, Pascual 
Maragall, Jordi Pujol, Jorge W. Bush,  Fidel Castro, Margaret Thacher, Kofi 
Annan, Mohamed VI, i  així un llarg  etc. 
 
 Considerant que encara que la nostra constitució declara a Espanya 
com un estat aconfessional, reconeix també la majoritària vinculació dels 
ciutadans/es a la religió Catòlica, ja siguin practicants o no. 
 
 Considerant que la seva tasca al capdavant de l’Església és valorada 
positivament per un gran nombre de catòlics, per la seva dedicació generosa al 
magistrat de l’Església Catòlica i per la seva defensa ecumènica del diàleg amb 
altres confessions. 
 
 Considerant que un gran nombre de ciutadans de Cornellà, des de 
les diverses parròquies i associacions amb vincles en l’Església Catòlica, 
desenvolupen una labor de forma individual o col·lectiva, en contra de la 
marginació i de la pobresa, així com de foment de la convivència ciutadana. 
 
 Proposem els acords següents: 
 
 1.- Proposar a la comunitat de la Parròquia de Fatjó-Fontsanta, que 
la futura nova Església del barri porti el nom de Joan Pau II el Gran. 
 
 2.- Que l’Ajuntament posi el nom de Joan Pau II el Gran a la Plaça 
on s’ubicarà la futura Església, del barri Fatjó-Fontsanta.” 
  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal del PSC 
(PSC-PSOE)-PM és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Polític Municipal d’ERC-AM, referida a la 
creació d’un cens de l’arbrat de Cornellà i la reconducció de la campanya 
endegada pel Departament de Medi Ambient de col·locar plaques 
metàl·liques al peu dels arbres, informant de l’espècie a la que pertanyen.  
 
 MOCIÓ 
  
 “Atès que darrerament, venim observant com la nostra ciutat es veu 
desposseïda d’arbres de gran valor, no només econòmic, sinó també biològic, 
donat que alguns són arbres centenaris o d’una edat important, per ser 
substituïts per altres de prims i de ràpid creixement. 
 
 Atesa la nostra preocupació, que creix en la mesura en què creix el 
nombre d’arbres talats, la qual cosa suposa una pèrdua irreparable per tota la 
ciutadania. 
 
 Atès que constatem que cap departament d’aquest Ajuntament no 
disposa d’un cens complet dels arbres de la ciutat, excepció feta de l’estudi 
realitzat pel Departament de Medi Ambient sobre els que formen part del parc 
de Can Mercader, que doni informació sobre l’espècie a la que pertany, l’edat, i 
la seva situació. 
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 Atès que respecte a l’arbrat, sembla ser que hi ha una dispersió de 
departaments que se’n ocupen (Medi Ambient, Manteniment, Via Pública) 
 
 Atès que recentment, el Departament de Medi Ambient ha endegat 
una campanya per promoure la coneixença de les espècies d’arbres que tenim 
a la ciutat, consistent en col·locar a les voreres, al peu dels arbres plaques 
informatives de l’espècie a la que pertanyen. 
 
 Atès que la informació de les esmentades plaques hi està inscrita 
amb lletres que s’esborren a força de ser trepitjades, cosa que les fa 
completament inútils, a banda del fet que s’han col·locat en la zona de pas de 
vianants i que poden provocar que en els dies de pluja, algú rellisqui i prengui 
mal, en lloc, estacar-les a la vorera, al davant de l’arbre censat. 
 
 Atès que hi ha alguna ciutat a la nostra comarca que ha realitzat un 
estudi similar al cens que proposem elaborar, que s’ha traduït, fins i tot, en la 
publicació d’un llibre que té com a objectiu despertar l’interès de la ciutadania 
per conèixer una part del patrimoni natural de la ciutat, com és el cas de Sant 
Just Desvern. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal d’ERC proposa al plenari que 
adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que s’encarregui al Departament de Medi Ambient 
l’elaboració d’un cens dels nostres arbres, que doni informació sobre l’espècie, 
l’edat, la seva ubicació i les seves característiques. 
 
 Segon.- Que la campanya de medi ambient, a la qual s’ha fet 
referència a l’exposició de motius sigui reconduïda, donat que col·locar les 
plaques metàl·liques, informatives de l’espècie, a la vorera, en la zona de pas 
dels vianants, suposa un risc, ja que en dies de pluja poden ser la causa que 
algú hi rellisqui i prengui mal i, a més, les lletres s’esborren, esdevenint el 
risc, a més, inútil. 
 
 Tercer.- Que es modifiqui l’emplaçament de les esmentades 
plaques. 
 
 Quart.- Que l’Institut Municipal d’Educació, amb coordinació amb 
el Departament de Medi Ambient promogui que el col·lectiu d’estudiants dels 
instituts de la ciutat, mitjançant els crèdits de síntesi que es  realitzen durant 
la ESO i els treballs de recerca que es fan al final del Batxillerat duguin a 
terme parts de l’esmentat cens que proposem.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que hem 
fet arribar aquesta Moció per a la creació d’un cens de l’arbrat de Cornellà i la 
reconducció de la campanya endegada pel Departament de Medi Ambient per 
col·locar plaques metàl·liques al peu dels arbres. 
 
 Hem volgut plantejar en els atesos quina és la nostra visió de 
Cornellà, que creiem que és compartida per una gran majoria, perquè hem 
anat veient com la nostra ciutat es veu desposseïda d’arbres de gran valor, no 
només econòmic sinó també biològic, donat que alguns són arbres centenaris 
o d’una edat important, per ser substituïts per altres de prims i de ràpid 
creixement. La nostra preocupació, que creix en la mesura en què creix el 
nombre d’arbres talats, la qual cosa suposa una pèrdua irreparable per tota la 
ciutadania. 
 
 Constatem que cap departament d’aquest Ajuntament no disposa 
d’un cens complet dels arbres, a excepció simplement de l’estudi que hi ha fet 
específic del parc de Can Mercader que va fer el Departament de Medi Ambient 
fa anys. Respecte a l’arbrat, sembla ser que hi ha una dispersió de 
departaments que se’n ocupen,  Medi Ambient, Manteniment, Via Pública, per 
tant no hi ha cap departament específic que porti tot el tema. 
 
 El Departament de Medi Ambient ha endegat una campanya per 
promoure la coneixença de les espècies d’arbres que tenim a la ciutat, 
consistent en col·locar a les voreres, al peu dels arbres plaques informatives de 
l’espècie a la que pertanyen, per tant, entenem que anaven en la línia que 
nosaltres demanem en la Moció de donar a conèixer quina és la tipologia, 
l’espècie d’arbre que tenim a la ciutat. 
 
 Fèiem un atès en el que ens hem adonat, com qualsevol de vosaltres 
i qualsevol dels ciutadans, que aquestes plaques no han tingut el resultat 
esperat perquè s’esborren i simplement el que poden provocar són relliscades, 
per això demanem una reconducció de la campanya. Hem volgut fer palès en 
l’apartat d’atesos que hi ha altres ciutats de la comarca que han realitzat 
aquest cens i que han donat a conèixer el seu patrimoni natural i d’això en fan 
bandera. 
 
 Per tant el que demanem són quatre acords que podrien arribar a 
resumir-se en tres, el primer seria que s’encarregui al Departament de Medi 
Ambient l’elaboració d’un cens dels nostres arbres, que doni informació sobre 
l’espècie, l’edat, la seva ubicació i les seves característiques, entenent que 
l’estudi anterior que es va fer de Can Mercader el trobem positiu. 
 
 Que la campanya de medi ambient, a la qual s’ha fet referència a 
l’exposició de motius sigui reconduïda, donat que aquestes plaques –com he 
dit- s’han esborrat i ja no existeixen i que, per tant, es posin a les voreres, es 
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destaqui el que seria el nom de l’arbre, i, per tant, modificant la col·locació de 
la placa  
 
 En l’últim punt demanàvem que en col·laboració amb l’Institut 
Municipal d’Educació, evidentment, amb la coordinació de Medi Ambient, 
promogui que el col·lectiu d’estudiants dels instituts de la ciutat, mitjançant 
els crèdits de síntesi que es  realitzen durant la ESO i els treballs de recerca 
que es fan al final del Batxillerat duguin a terme parts de l’esmentat cens.Per 
tant, no seria fer que tot el departament de Medi Ambient hagués de bolcar-se 
amb això, sinó que seria que els estudiants col·laboressin en l’elaboració 
d’aquest cens. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, 
Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que, atenent al mandat del Ple de conciliar 
la vida familiar –són les nou menys deu- vull ser una miqueta ràpid, i amb 
tota cordialitat i consideració haig de dir a la Portaveu d’ERC-AM, que 
compartim aquesta filosofia però és que ja està pràcticament fet tot que ens 
demanes. Hi ha algunes inexactituds en el que dius.  
 
 Nosaltres hem de votar que no. El Grup Socialista ha de votar que 
no, i entenc que el Govern ha de votar que no perquè hi ha coses de les que 
dius que no són certes, ara te les comentaré. Primer, tu dius que darrerament 
Cornellà es veu desposseïda d’arbres de gran valor, diguéssim que aquest és 
un terme que té moltes derives “desposseïda d’arbres de gran valor”. No tallem 
cap arbre a Cornellà que no estigui mort, en perill o malalt. Hi ha un gran 
respecte en aquesta ciutat, i per part del Departament de Manteniment des de 
sempre, en aquest sentit. Pot haver-hi algun incident aïllat -no dic que no- 
però hi ha un exquisit respecte per això, a més, exquisit i volgut, perquè la 
gent que hi treballa en això són excel·lents professionals i tenen molt d’interès, 
de veritat. Aquesta frase “desposseïda d’arbres” és una frase una mica 
negativa i jo la entenc negativa envers als professionals que estan treballant a 
Cornellà en aquest sector. 
 
 Dius que creix el nombre d’arbres talats, i no és cert això. 
Insisteixo, un arbre es tala per raons de malaltia, per raons de seguretat a la 
via pública, no per raons de gratuïtat o de què hi ha algú que li sembla que un 
arbre s’ha de talar, en absolut, a Cornellà no ha passat mai. 
 
 Parles d’un cens, i fa temps que existeix a Cornellà un cens i, a 
més, molt exhaustiu, és un cens d’un volum magnífic contínuament, en la 
mesura en què es van compilant més dades, es van introduint, i aquest cens 
enorme està a Manteniment i Serveis. Has demanat una informació que 
nosaltres t’hem passat amb la relació dels arbres que hi ha a Cornellà, on 
estat quantificats el nombre d’arbres per l’espècie i la ubicació pel territori, per 
barris que, si vosaltres ho voleu consultar, podeu anar a consultar la 
compilació enciclopèdica que existeix a Manteniment i Serveis. 
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 Dius que hi ha una dispersió de polítiques en aquest àmbit, i no és 
cert. El que tu parles d’una campanya feta des dels companys de Medi 
Ambient, és una cosa parlada, és una campanya del Govern, en el sentit de 
poder assenyalar, indicar i afavorir la informació del ciutadà de quina espècie 
tenim, i si no hi ha un arbre perquè només hi ha el forat, què està passant. Hi 
ha plaques que indiquen que en la propera replantació es posarà allà un 
arbre, però efectivament hi ha hagut un error, i és que l’empresa que ha 
fabricat aquestes plaques, la tinta que ha posat no és l’adient i ja fa un mes 
que des de Manteniment i Serveis es va aturar aquesta campanya i se li ha 
demanat a l’empresa que ens ho va fer que ens ho torni a fer i amb les 
garanties de què això no s’esborri i, a més, provada la pràctica, les posarem en 
un altre cantó. És a dir, tot això ja s’està fent, però s’està fent de forma 
coordinada amb el govern, no hi ha una dispersió de polítiques, tot el contrari. 
 
 Altres temes que crec que sí s’han de comentar, la possibilitat de 
què com s’han fet en altres municipis uns estudis, s’han editat en un llibre. 
Efectivament, nosaltres vam fer un l’any 1993, i el vam editar ara fa dos o tres 
anys, perquè els autors ens havien demanat poder anar amb el temps 
rellegint-lo, per incorporar alguns fenòmens nous que havien vist en els arbres 
del Parc de Can Mercader. I efectivament vam trigar sis o set anys en fer-ho, i 
això és el que volem continuar fent. De fet, us haig de dir que en els treballs de 
recerca que fa l’Institut Municipal d’Educació –aquesta és la quarta edició 
d’enguany- el que hem incentivat és que amb els treballs de recerca local, 
facin treballs sobre botànica i sobre biologia que afectin a les espècies que 
tenim a Cornellà. Però és un compromís que nosaltres podem impulsar, 
podem estimular però que, a última instància, és dels tutors, dels professors. 
 
 Tenim la convicció de què aquest any els tutors i els professors 
acceptaran el consell municipal i endegaran o orientaran als alumnes perquè 
els treballs de recerca, més enllà dels de síntesi, vagin en aquest sentit. I això 
vol dir la possibilitat de fer algun treball quan tinguem la documentació 
necessària. La filosofia la compartim però, de veritat senyora Albiol, no podem 
votar perquè el gruix d’això que planteges ja ho estem fent. 
 
 Seguidament intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que els consta que existeix el cens 
d’arbres perquè en la legislatura anterior se’ns va repartir a cada Grup 
municipal un resum que el tenim, potser faltaria posar-lo al dia d’acord amb el 
que teniu vosaltres, però ens consta que el tenim.  
 
 El que diu aquesta Moció de les plaques, potser no ha sigut massa 
afortunat, però tampoc no crec que sigui en una Moció on s’hagi de demanar 
que es posin en un altre lloc o es canviïn. Per aquest motiu, nosaltres votaríem 
en contra d’aquesta Moció. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
subscriu totalment tot el que ha comentat el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Educació, Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, 
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senyor Vicenç Badenes. Només voldria dir que si no fóssim part del Govern 
realment nosaltres segurament entendríem que Esquerra Republicana no s’ha 
llegit quines són les competències que té cada departament, perquè, de fet, les 
competències de Medi Ambient no parlen d’això, però com som totalment 
corresponsables i som també part del Govern, hem treballat conjuntament 
aquest tema, sabem perfectament com funciona, que és el que hi ha, que és el 
què s’està fent. Creiem que una campanya d’aquest tipus que és totalment 
educativa, informativa i que promourà també el coneixement de la gent, era 
necessària, i l’única cosa és que demanem al Grup d’ERC-AM que abans 
d’afirmar taxativament, com afirma aquí, que la campanya és endegada pel 
Departament de Medi Ambient i contínuament dient això, doncs que 
s’assabenti abans de quines són les competències de cadascú. No per res, 
perquè som corresponsables totalment, però bé, perquè siguin més precisos i 
més exactes en les seves apreciacions. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que ha preguntat al President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, 
perquè recordo que fa temps que vam acordar que cada vegada que s’havia de 
treure un arbre del carrer s’informés a la Comissió Informativa, i em diu que 
és així, cada vegada es pren aquesta mesura. Ho dic perquè esteu assabentats 
de què això es fa. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que l’estudi que teniu 
del cens diu el total d’arbres, no la ubicació exacta de l’arbre que és el que 
nosaltres demanàvem. 
 
 Després, crec que és evident que el que esteu votant és en contra 
per sistema perquè presentem des de l’oposició aquesta Moció, perquè altres 
vegades podeu fer modificacions als atesos i s’acaba aprovant. Aquesta Moció 
no té un sobrecost econòmic, ja que es demanava al col·lectiu dels estudiants 
que s’impliquessin, i com bé has dit, ja s’està treballant perquè s’impliquin en 
temes de botànica, per tant, va totalment en línia, podria ser possible i, més, 
afegint el tema que podria arribar a encaixar amb el Pla de l’entorn a Sant 
Ildefons, a les escoles. Tot podria ser, saber a on estàs, tot és possible, el que 
és evident és que sobta per votar en contra.  
 
 Si ens hem equivocat i no és el Departament de Medi Ambient, 
doncs rectifiquem aquí, no era una qüestió de titllar al Departament de Medi 
Ambient que hagi fet una campanya incorrecta, en cap moment. Era una 
Moció presentada per tal de millorar, no per tal de criticar.    
  
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que entenem que és així, que és una Moció 
constructiva però -tal com ha explicat el Tinent d’Alcalde- s’està realitzant i 
portant a terme. Evidentment que s’ha comès un gran error en el tema de les 
plaques, això ja ho vam dir des del principi i, per tant, s’ha de corregir, i l’altre 
–torno a repetir- a la Comissió Informativa es prenen aquestes decisions, 
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s’informa, es parla, i per tant, crec que sobre aquesta qüestió tota la 
transparència que faci falta, i si podem incorporar a les escoles, les 
incorporarem.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
 
 
 
 
 4.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que malauradament des del passat Ple d’abril, 4 dones 
han estat mortes víctimes de la violència de gènere. Per tant, des de gener fins 
ara, fa un total de 25 dones i 4 nens, víctimes d’aquesta violència.   
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 5.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, si no recorda malament, hi van haver dues 
preguntes d’ERC-AM, preguntant a la senyora Albiol si tenen algun prec. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que tenen dos precs. 
Un prec aniria en la línia de què ja que la Generalitat ha començat amb el Pla 
d’Emergència per la sequera, a Barcelona ja s’han pres mesures en aquesta 
línia. Crec que en aquesta ciutat hauríem de prendre mesures per tal que 
donéssim exemple als ciutadans de què no es malbarati l’aigua, per tant, 
prego que en el proper Ple s’introdueixi algun tema, es parli en la Comissió 
Informativa de quines mesures es pensen prendre, ja que estem en un any 
crític, amb uns nivells d’aigua molt desfavorables i el tema de les fonts i el 
tema de l’aigua que es malgasta  ja que quan sobra no passa res amb l’aigua  
que s’utilitza per regar els carrers per fer la neteja. 
 
 Per tant, aquest seria el nostre primer prec i el segon prec aniria en 
línia amb una conversa que vam tenir el dia que es va fer la Junta de 
Portaveus i que avui volem denunciar aquí i volem que en la propera Junta de 
Portaveus se’ns doni una contesta.  
 
 Ens ha arribat a mans una carta que surt amb sobre de 
l’Ajuntament i pagada per l’Ajuntament, amb la informació d’un Grup 
Municipal a dintre. Per tant, demanem que l’Alcalde prengui les mesures 
oportunes amb el Grup Municipal que sap qui és perquè ja ho hem parlat, i 
que per tant, en la propera Junta de Portaveus se’ns digui d’on ha sortit la 
base de dades, qui l’està utilitzant, qui l’ha donat i el servei de distribució de 
cartes quin cost ha tingut i pregaria al Grup Municipal afectat que rescabali 
els diners al Consistori. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
porta un resum que, si estan d’acord, ho passaria per escrit a la Secretària el 
pròxim dia, perquè ho porto amb unes notes i estalviaríem temps. 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per preguntar a 
la senyora Espinosa si són preguntes o precs, ja que el que correspon són dos 
precs i dues preguntes. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
porta queixes dels veïns del carrer Padre Marchena, que ens les han presentat 
per les molèsties contínues de sorolls, brutícia del bar musical Tijuana -o no 
sé que és allò- i pregunten per què només es neteja la cantonada de Cornellà 
Modern, i sembla ser que degut a aquesta discoteca, han de passar els serveis 
de neteja de Cornellà a netejar els carrers, per la manca de civisme de les 
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persones que hi entren. Ens pregunten per què només es neteja la cantonada 
de Cornellà Modern, carrer Miranda i el referit carrer Padre Marchena que és 
on –amb perdó- es pixen més els usuaris de l’esmentada “disco”, no es neteja 
mai, en les porteries i en l’entorn. 
 
 També veïns de Ferrocarrils Catalans ens han preguntat -i jo no he 
sabut respondre- si només s’arreglarà el tram fet fins a la plaça Sardana i què 
passarà amb la resta. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que ja ha fet dues preguntes, responent la senyora Espinosa que 
ara hi ha dos precs, el senyor Alcalde li diu que ja ha fet dues preguntes i creu 
que aquest tipus de preguntes les pot fer en un altre nivell i tindrà resposta. 
 
 La senyora Espinosa li respon que traslladarà la actitud del senyor 
Alcalde al col·lectiu i els hi dirà que no li han deixat pregar. Intervé el senyor 
Alcalde per dir-li que ja ha pregat abans i s’ha equivocat a qui pregava, i 
aleshores ha dit que presentava dues preguntes.  
 
 Finalment el senyor Alcalde desitja que tinguin bones festes, ara 
s’inicia un acte al Castell i esperem que ens veiem en tots els actes de la ciutat 
i gaudim d’aquestes festes del Corpus. 

 
 
 

 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


